
č t r n á c t i d e n í k ●  v y d á v á  m ě s t o  B o h u m í n ●  r o č n í k  X X  /  2 0 1 0 ●  c e n a  7  K č

12 v y c h á z í  1 7 .  č e r v n a

B O H U M Í N S K É M Ě S T S K É N O V I N Y

Práce se nezastavily,
školní dvůr roste před
očima str. 4 

Definitivní uzavírka 
Ostravské ulice str. 5D
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Příští OKO 
vyjde 

1. července, 
uzávěrka

23. června
č í s l o

Na Vrbické jezero vodní
skútry nepatří str. 6

Noví absolventi 
Univerzity třetího věku
převzali certifikáty str. 7

Děti sportují už 
od školky str. 10

Zlatý hattrick souborů
Radost & Impuls  

str. 11

Dětský koutek otevřely děti při oslavách

Nový dětský koutek na místo toho,
který na třídě Dr. E. Beneše sloužil od
roku 2002, začal plnit svou funkci bez-
prostředně po jeho znovuotevření. Den
dětí byl dobrou příležitostí k jeho uve-
dení do provozu. 

Novou dominantou se stala tři a půl met-
ru vysoká lanová pyramida s ocelovou kon-
strukcí. Místostarostka Věra Palková pře-

dala symbolický klíč od nové atrakce jedno-
mu z dětí, které s ním sjelo na skluzavce.

Oslavy Dne dětí letos proběhly 6. června
netradičně na pěší zóně, aby kontakt s pro-
lézačkami pro děti byl bezprostřední. A or-
ganizátoři oslav dětský koutek ihned zapo-
jili do soutěží, které se po celé odpoledne
prolínaly s hudebním programem a diva-
delními představeními. Program Dětského

dne doplnili kynologové z Petřvaldu, kteří
návštěvníkům předvedli, co dovedou jejich
čtyřnozí přátelé. Podvečerní diskotéka osla-
vy zakončila.

V Bohumíně funguje už deset samostat-
ných dětských koutků. V centru města na
pěší zóně, další tři  jsou na náměstí Bu-
doucnosti, u Sportcentra a na sídlišti Sva-
topluka Čecha. 

(Dokončení na str. 6)

Rekonstruovaný dětský koutek otevřely děti symbolickým klíčem, který jim předala místostarostka Věra Palková. Foto: Karel Balcar

Česko-polská vodácká akce Plavidlo 2010 letos na Olši
Už popáté vyrazili společně na

vodu a do peřejí Poláci a Češi. Stalo
se tak 11. června v rámci česko-pol-
ské vodácké akce Plavidlo 2010. 

Letos však na vodáky nečekala na
české straně řeka Odra, ale nově vy-
zkoušeli hladinu řeky Olše. Z Věř-
ňovic flotila vyrazila do polského
Zabełkowa za soutok Odry s Olší.

»Úsek je dlouhý 7,5 kilometru a pro-
chází neobydleným územím s nádher-
nou přírodou. Řeka je zde bez překážek
a má rychlý spád, v lokalitě za Červí-
nem s krásnou peřejí. Každý aktivní 

účastník sjezdu obdržel nového Vodác-
kého průvodce Horní Odra o rozsahu
48 stran, který mapuje včetně kilomet-
ráží Odru od ústí Budišovky až po 
Januszkowice v Polsku, Moravici, 
Ostravici, Opavu, Olši a polské řeky
Rudu, Klodnici a Gliwicki kanal,«
uvedl Lumír Macura, vedoucí orga-
nizačního odboru radnice. 

Červnový sjezd Olše se stal sou-
částí projektu »Řeky rozdělují, řeky
spojují - vybudování nástupních
míst pro vodáky na Odře a Olši.«

Lucie BALCAROVÁFoto: František Krejzek



Když jsme v roce 1997 prožili tisíciletou vodu, většina z nás mys-
lela, že naposledy. Jak lidé, kteří byli zaplaveni, a tehdy to byla na-
prostá většina města, tak my na radnici. Obnova trvala několik let
a byla vyčerpávající.

Od té doby zahrozila
voda již několikrát.
Přestože se zlepšily od-
tokové poměry a čin-
nost přehrad, přes čás-

tečné vybudování hrází, přestože i předpo-
vědi srážek a signalizace výšky hladin řek
jsou nesrovnatelné a přestože největší po-
krok zaznamenal integrovaný záchranný
systém, tak vodu, když ve své síle přichází,
nic nezastaví. Opět probíhaly evakuace, ří-
zení dopravy, boj o elektřinu a tím i infor-
movanost a možnost čerpání i tam, kde do
sklepů pronikala spodní voda. Ale zároveň
bezmoc a respekt před silou živlu.

Zkušenosti z roku 1997 se mohly naplno
projevit ve druhé fázi. Věděli jsme, co je
třeba dělat. Zajistit odvoz uhynulých zví-
řat a sběr zaplaveného odpadu, vývoz  žump.
Organizovat postupné čerpání vody ze
sklepů a později z lagun, odkud voda ne-
odtekla. Zajistit a zejména distribuovat
humanitární pomoc, využít pomoci dob-
rovolníků. Zajistit vysoušeče a jejich půj-
čování zatopeným domácnostem. Také
statici posoudili stav některých domů a je-
den byl dokonce zdemolován. Sociální
pracovníci museli řešit desítky případů
možné podpory a nyní úřadujeme dotace 

z ministerstva pro místní rozvoj tak, aby-
chom maximálně pomohli lidem vypořá-
dat se s náklady na obnovu domácností.
Mnoho dalších nenápadných, ale důleži-
tých činností probíhá v době povodní a po
ní. Například zásobování evakuovaných 
a také hasičů, zajištění pohonných hmot,
vydávání různých potvrzení, vyřizování
pojistných událostí, postřiky proti komá-

rům, vyčíslování škod a řádné zaevidování
všech činností. Protože te� je povodeň, ale
my již víme, že za dva roky přijde kontrola 
z Národního kontrolního úřadu a nesmí
nastat povodeň papírová. Z roku 1997 také
víme, že v nejhorších chvílích panuje mezi
lidmi obrovská solidarita a drží spolu. Ale
pak v únavě někdy nastupuje i závist, že
soused dostal od hasičů navíc metlu a jed-
no savo. I to patří k životu.

Proč o tom všem tak podrobně píšu? 
Protože v těch nejtěžších chvílích ob-

rovská spousta lidí přiložila ruku k dílu 
a pomohla. Hasiči profesionální i dobro-
volní, policisté a strážníci, školy a nemoc-
nice, humanitární organizace, zástupci fi-
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V nejtěžších chvílích pomohla spousta lidí - díky

p o v o d n ě

rem, členové krizového štábu - o těch
všech se to ví a byli vidět. Ale zároveň
spousta spolupracovníků z úřadu, zastupi-
telů města a dalších…

Nelze je ani všechny vyjmenovat. Dob-
rovolně trávili noční služby u telefonu,
objížděli město a hlásili, co je třeba dělat,
pomáhali lidem. 

S takovým týmem spolupracovníků je
čest spolupracovat. Díky vám všem za to,
co jste pro Bohumín v těchto dnech udělali.

Ale ani poděkováním povodeň nekončí.
Ještě budeme čerpat a sušit, ale důležitější
je budoucnost. Voda opět přijde, dříve či
později - a zastavit ji nejde. To víme. Vyu-
žijme tedy zkušenosti z této vody opět ke
zlepšení budoucích následků. Věřím, že
Povodí Odry dostalo nový impuls k do-
končení hrází a k tomu dostane od státu 
i finance. Hráze nejsou všespásné, ale po-
mohou. Správci toků by měli pročistit je-
jich koryta. Je třeba dokončit dálnici, kte-
rá pak bude sloužit i protipovodňově. 

Musíme posoudit znovu územní plán 
a někde zkrátka další stavby nepovolovat.
V zájmu nových stavebníků, ale i v zájmu
těch stávajících. Některé lokality v rovina-
tém Bohumíně nám dělají potíže i při vel-
kých deštích, ač nejsou zaplaveny. Bude-
me projektovat jejich odvodnění všude
tam, kde to bude možné. Aby Bohumín
byl městem v němž stojí zato žít i za deště.

Petr VÍCHA, starosta Bohumína

Zásahy proti komárům jsou
řízeny, prováděny a financová-
ny Krajským úřadem Morav-
skoslezského kraje na území
celého kraje tam, kde se vy-
skytly povodně.

Samozřejmě, že i v Bohumí-
ně jsme na situaci reagovali.
Po opadnutí vody 25. května
jsme na pokyn KÚ vyhotovili
seznam největších lagun pro
provedení postřiku - vytypo-
váno bylo 17 lokalit. Byly urče-
ny ve spolupráci s okresní hy-
gienou. Krajská hygienická
stanice provedla posouzení vý-
skytu komářích larev v lagu-
nách a rozhodlo se o postřiku
na dvou místech v Bohumíně -
v Pudlově u ulic Polní a Rol-
nické a ve Starém Bohumíně 
u laguny za hřbitovem. Postřik
byl proveden v neděli 30. květ-

Jak je to s postřiky proti komárům

na dopoledne. Následně byl 
v těchto místech ještě v sobotu
5. června kolem 19 hodin pro-
veden postřik  aerosolovou ml-
hou na létající komáry. O pří-
padném dalším postřiku měla
rozhodnout Krajská rada Mo-
ravskoslezského kraje, která
zasedala ve středu 16. června.

Vzhledem k tomu, že Bohu-
mín je zastavěným územím,
nelze zde aplikovat plošný po-
střik, a proto je efektivita lo-
kálních zásahů diskutabilní.
Komáři mají »dolet« i 10 kilo-
metrů, takže postřik v určitém
místě má omezený efekt. Na-
víc naši sousedé v Polsku po-
střiky nedělají... Aerosolový
postřik je škodlivý i pro včely -
včelaři se musí 48 hodin před
postřikem uvědomit o zásahu.
U nás nastává také problém 

s chráněnou krajinnou oblastí
- postřik hubí nejen komáry 
a včely, ale veškerý blanokřídlý
hmyz. Situace je taková, že žád-
ný zásah proti komárům nelze
ani z technického hlediska (pří-
stupnost lagun, rozptyl aeroso-
lového postřiku, dolet komárů
pokládat za efektivní, a proto

jedinou možnou ochranou je
použití osobních repelentů.

Musíme se se situací vyrov-
nat, komárů je letos více než 
v minulosti a jedině počasí 
a příroda sama se s kalamitou
může vypořádat. 

Pavel KLIMOVIČ, vedoucí 
odboru životního prostředí a služeb

Květnová povodeň přinesla po opadnutí vody vznik desítek
lagun, které se staly líhništěm komárů. Došlo k jejich pře-
množení. Výskyt komárů je podstatně větší než v minulosti.

Hasiči s pomocí čerpadel likvidují lagunu v Pudlově, v níž se líhnou 
komáři. Foto: Petr Kůdela, HZS MSK
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I Byt na ulici Jateční 152,
1+1, číslo bytu 11, kategorie

I., v 1. nadzemním podlaží.
Plocha pro výpočet nájemné-
ho 28,68 m2, celková plocha
29,65 m2. Prohlídka bytu 25.6.
od 10 do 10.30 hodin. Licitace
se koná 28.6. v 16 hodin.

I Byt na ulici Alešově 922,
1+2, číslo bytu 1, kategorie

II., v 1. nadzemním podlaží.
Plocha pro výpočet nájemné-
ho 49,00 m2, celková plocha
49,50 m2. Prohlídka bytu 24.6.
od 9 do 9.30 hodin. Licitace se
koná 28.6. v 16.15 hodin. 

I Byt na ulici Drátovenské
198, 1+1, číslo bytu 8, kate-

gorie I., ve 2. nadzemním po-
dlaží. Plocha pro výpočet ná-
jemného 45,66 m2, celková plo-
cha 45,66 m2. Prohlídka bytu
29.6. od 9 do 9.30 hodin. Lici-
tace se koná 30.6. v 16 hodin. 

I Byt na ulici Okružní 1062,
1+3, číslo bytu 12, kategorie

I., ve 4. nadzemním podlaží.
Plocha pro výpočet nájemné-
ho 68,19 m2, celková plocha
75,53 m2. Prohlídka bytu 29.6.
od 8 do 8.30 hodin. Licitace se
koná 30.6. v 16.15 hodin. 

O městské byty v Bohumíně se licituje v hlavní budově rad-
nice v 1. patře v malé zasedací místnosti, číslo dveří 243. Vyvo-
lávací cena je 38 korun za metr čtvereční. Opakované licitace
se mohou zúčastnit občané EU s trvalým pobytem na celém 
území ČR po dobu posledních pěti let, nebo mají na tomto 
území minimálně poslední jeden rok zaměstnání. Podrobné
informace naleznete na www.mesto-bohumin.cz, sekce Radni-
ce, kategorie Licitace bytů. Město nabízí k licitaci tyto byty:

Licitace městských bytů 
I Byt na ulici Nerudově

881, 1+1, číslo bytu 2, kate-
gorie II., v 1. nadzemním po-
dlaží. Plocha pro výpočet ná-
jemného 39,65 m2, celková
plocha 43,60 m2. Prohlídka by-
tu 29.6. od 9.30 do 10 hodin.
Licitace se koná 30.6. v 16.30
hodin. 

I Byt na ulici Bezručově
1143, 0+1, číslo bytu 71, ka-

tegorie I., ve 13. nadzemním
podlaží. Plocha pro výpočet
nájemného 28,13 m2, celková
plocha 29,70 m2. Prohlídka by-
tu 29.6. od 8.30 do 9 hodin.
Licitace se koná 30.6. v 16.45
hodin. 

Další informace získáte na
telefonním čísle 596 092 199
nebo prostřednictvím e-mailu
vachtarcikova.lenka@mubo.cz.

Lenka VACHTARČÍKOVÁ,
majetkový odbor

p r á c e

k r á t c e

Zastupitelé kontrolovali průběh
staveb a povodňové škody

Po svém jednání 14. červ-
na se zastupitelé města vyda-
li na cestu napříč městem.
Navštívili školní dvůr u Ma-
sarykovy základní školy,
prohlédli si stav opožděného
dokončení regenerace Rafi-
nérského lesíku, postup pra-
cí na úpravě parkoviště na
Nerudově ulici.

Příjemnou zastávkou bylo
Korzo u náměstí Budoucnosti,
které již dává představu celko-
vého vzhledu po brzkém do-
končení. Bohužel, také práce
na cyklostezce na ulici Šuny-
chelské nabraly díky povod-
ním a deš	ům mírný skluz.
Dalším objektem zájmu zastu-
pitelů se stala kopytovská ha-
sičská zbrojnice a kaplička,
kde by měly být letos podnik-
nuty další rekonstrukční prá-
ce. U stavby nového mostu
přes železniční tra	 do Skřečo-
ně se zajímali o zprovoznění
kruhového objezdu, který
zrychlí průjezd touto lokali-
tou. Na konec prohlídky si čle-
nové zastupitelstva nechali

park Petra Bezruče a dětské
dopravní hřiště. 

Tyto osobní návštěvy míst,
do kterých vkládá město fi-
nanční prostředky, jsou pro

zastupitelský sbor kontrolou
nad plněním investičních zá-
měrů, které každoročně schva-
luje.
Text a foto: František KREJZEK

Zastupitelé kontrolovali, nakolik povodeň ovlivnila opoždění prací na
dokončování regenerace Rafinérského lesíku. 

Výběrové řízení na
pozici vedoucího
úředníka

Tajemnice Městského úřa-
du v Bohumíně vyhlašuje
výběrové řízení na obsazení
pracovního místa vedoucího
úředníka. Jedná se o funkci
vedoucí odboru životního
prostředí a služeb Městské-
ho úřadu v Bohumíně. 

Přihlášku a požadované do-
klady doručte na podatelnu
městského úřadu v přízemí
budovy, č. dv. 101, nebo zašlete
na adresu Městského úřadu 
v Bohumíně, ul. Masarykova
158, 735 81 Bohumín do 12.
července. Bližší informace podá
Dagmar Fialová, tajemnice Měst-
ského úřadu Bohumín, e-mail:
fialova.dagmar@mubo.cz.(red)

Prodej nemovitosti
ve Skřečoni

Město Bohumín prodá ob-
jekt ve Skřečoni na ulici 
1. máje, č.p. 134. Je určen
pro podnikání. Nachází se
na hlavním silničním tahu
do Karviné, v blízkosti jsou
obchody, pošta a jiné služby. 

Objekt je dvoupatrový, pod-
sklepený, napojen na elektro,
vodu a odpady na žumpu. Plyn
je vyveden u paty domu. Mini-
mální prodejní cena je 1,3 mi-
lionu korun.

Podmínkou je, že objekt bu-
de využit pouze k nebytovým
účelům, prodej musí proběh-
nout dle zásad města, které
najdete na webových strán-
kách www.mesto-bohumin.cz    

Další informace získáte na
Městském úřadě Bohumín,
majetkový odbor, budova B -
č.p. 225, číslo dveří B101, tele-
fonní číslo 596 092 215, e-mail
raut.kajetan@mubo.cz. (kaj)

Svoz nebezpečných
odpadů

V sobotu 19. června vyjede
do ulic města vůz pro svoz ne-
bezpečných odpadů. Podrob-
nosti najdete v ekologickém
kalendáři. (red)
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Práce se nezastavily, školní dvůr roste před očima
Povodně a deště stavba-

řům ve městě zamotaly hla-
vy, ale ne natolik, aby si ne-
poradili s pracemi na inves-
tičních akcích města všude
tam, kde je to jen trochu
možné. Školní dvůr u Masa-
rykovy základní školy patří
mezi projekty, které budou
dokončeny v termínu.

Sportovní areál za školou 
a také prostranství před klu-
bem Krtek nejprve pro	aly vý-
kopy centrálního zásobování
teplem. Poté již nic nebránilo
zahájení prací na výstavbě no-
vého školního dvoru. Termín
dokončení je sice až v polovině
srpna, ale již dnes je z pohledu
na staveniště patrné, že to bu-
de moderní sportovní a výuko-
vé prostranství.

»Kromě již postavených dvou
betonových stolů pro stolní tenis 
a přístupových dlážděných chod-
níků k nim se připravuje rozběho-
vá dráha s doskočištěm pro skok
do dálky. V délce padesáti metrů
bude sloužit zároveň jako běžec-
ká dráha pro tři sprintery. Umělý
povrch bude obdobný, jako má
běžecký ovál na stadionu Základ-
ní školy na ulici Čs. armády. Do-
minantní bude víceúčelové hřiště
s vysokým oplocením a umělou
trávou v kombinaci zelené a čer-
vené barvy. Bude sloužit pro te-
nis, volejbal, vybíjenou a další

Nahoře vizualizace školního dvora Masarykovy základní školy, dole výstavba rozběhové a sprinterská dráhy.

míčové hry. Dva pevné a dva mo-
bilní basketbalové koše umožní
postavit libovolné hřiště pro koší-
kovou. Vně tohoto hřiště bude také
koš s hracím pláckem pro street-
ball,« popisuje vybavení škol-

ního dvoru u Masarykovy zá-
kladní školy Hana Kaspřáková
z odboru rozvoje a investic
městského úřadu.

Před klubem Krtek jsou již
připraveny čtyři hrací plochy

pro minigolf. Je zde také umís-
těno jedno ze dvou výukových
hnízd.

Dalším zábavním prvkem
jsou obří venkovní šachy nebo
skákací panák. Modernizace
pamatuje na venkovní sprchu
a pítko, odpadkové koše, lavič-
ky a dosadbu zeleně.  Celý are-
ál je odvodněn drenážemi. Pů-

vodní oplocení prochází re-
konstrukcí a dostane nový ná-
těr. Veškeré úpravy budou stát
město 6,8 milionů korun. 

Text a foto:
František KREJZEK

Každý řidič musí mít u sebe platnou zelenou
kartu, kterou se prokazuje pojištění vozidla.

Pokud při silniční kontrole zelenou kartu ne-
předložíte nebo není platná (např. nepodepsa-
ná, uvedena nesprávná či neaktuální registrační
značka vozidla, skončila plat-
nost), jde o přestupek, který 
s vámi policie může vyřešit na
místě. V tomto případě vám může policista ulo-
žit blokovou pokutu ve výši 1 500 korun. Tato
zákonná povinnost se vztahuje také na vozidla
nepoužívaná, ale zapsaná v registru vozidel.

Pokud z jakéhokoli důvodu zanikne pojištění,
pak má vlastník vozidla povinnost do 14 dnů bu�
vozidlo řádně pojistit, nebo odevzdat registrační
značky a osvědčení o registraci místně příslušné-
mu registru vozidel. Nesplnění této povinnosti je
přestupkem, a to poměrně častým. Málokdo si u-
vědomuje, že vlastník a provozovatel vozidla ručí
i za situace, kdy je např. vozidlo v komisním pro-
deji v bazaru (pak postačí neopatrnost osoby při

předváděcí jízdě, anebo špatné zabrzdění vozidla
u prodejce a způsobená škoda může být nemalá).
Za vzniklou škodu pak odpovídá jak vlastník vo-
zidla, tak jeho provozovatel (pokud se jedná o od-
lišnou osobu). Bohužel mnoho motoristů hřeší

na to, že na těch »pár týdnů« se
to nějak vyřeší.

Porovnáním dat pojistitelů 
o pojistných smlouvách s daty Centrálního re-
gistru vozidel identifikuje Česká kancelář pojis-
titelů tyto situace a oznamuje je správním orgá-
nům, které vedou dopravně-správní agendu, 
a správní orgán s přestupcem zahajuje správní
řízení. V jeho rámci musí vlastník prokázat plat-
né pojištění a neučiní-li tak, může mu být ulože-
na pokuta od 2 500 do 20 000 korun.

Pokud bude vozidlo provozováno bez »povin-
ného ručení«, pak jde o přestupek, za který je 
ukládána pokuta od 5 000 do 40 000 korun.

Šárka PALERMOVÁ, 
vedoucí právního a živnostenského odboru

Jezdit bez povinného ručení je hazard

p a r a g r a f y

k r á t c e

Termín přerušení
dodávky teplé vody
zatím neznáme 

Odstávky kotelen pro pro-
vedení údržby tepelných zaří-
zení po topné sezoně budou 
v letošním roce zajiš	ovány 
v návaznosti na přepojování
tepelných zařízení na soustavu
centrálního zásobování tep-
lem. Konkrétní termíny nelze
v tuto chvíli určit, nebo	 pře-
pojování provádí firma opera-
tivně. Přerušení dodávek teplé
vody však bude s dostatečným
předstihem oznámeno vývěs-
kou na jednotlivých objek-
tech.

Petr BIJOK, BM servis a.s.
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Definitivní uzavírka Ostravské ulice

1) Úsek Ostravské ulice od čerpací stanice Progress směrem na Starý Bohumín byl 10. června definitivně uzavřen. 2) Termín otevření nadjezdu 
na Slezské ulici je 1. července. Foto: František Krejzek

Městská policie: ✆✆ 156,
596 092 156, 731 130 666

■ Na nádraží Českých drah za-
držela hlídka 13. května hleda-
ného muže a předvedla jej na
Policii ČR. Ještě tentýž den 
v noci zadrželi strážníci další-
ho hledaného muže, který se
do tohoto okamžiku úspěšně
vyhýbal nástupu výkonu tres-
tu odnětí svobody.

■ Dále strážníci řešili na ulici
Trnkové založení černé sklád-
ky, kde přestupce odhodil šest
pytlů s domovním odpadem.
Skládku pak uklidil a uhradil
blokovou pokutu.

■ Za prodejnou Hruška na tří-
dě Dr. E. Beneše nahlásil vší-
mavý občan, že někdo poško-
zuje vozidlo. Pachatele pode-
zřelého z trestného činu po-
škozování cizí věci strážníci za-
drželi a předali do rukou PČR.

Karel VACH, 
ředitel městské policie

Maják 
městské policie

V současné době proběhly uzavírky
jak tzv. staré Ostravské, tak ulice Ostrav-
ské od křižovatky s ulicí Petra Cingra,
až po napojení na ulici Slezskou ve Sta-
rém Bohumíně. Tyto uzavírky jsou 
trvalé, protože v těchto místech se musí
dodělat těleso budované dálnice. 

Uzavření této komunikace má zejména
vliv na zvýšenou nákladní dopravu ve měs-
tě, která jinak využívá cesty přes Novou
Ves, Šunychl a Starý Bohumín kolem ne-
mocnice. Od 10. června do konce měsíce

tedy bude veškerá nákladní doprava jezdit
kolem Bochemie, Billy a před esíčkem
u Bekaertu by se trasa měla dělit pro auto-

mobily, které projedou podjezd na Dráto-
venské, a na ty, které budou muset jet ko-
lem hasičské zbrojnice a Alberta k bývalé
Rybeně. V opačném směru je zase rozřazo-
vacím místem na větší a menší nákladní
auta křižovatka u bývalé Rybeny. Malé úle-

d o p r a v a

vy se dočkáme začátkem července s otevře-
ním mostu na ulici Slezské, který znovu
přivede nákladní obchvatnou dopravu přes
Starý Bohumín, ovšem dále po ulici Osvo-
boditelů a u restaurace Carrabba’s vpravo
směrem k bývalé Rybeně. Opačný směr zů-
stává stále stejný, to znamená rozřazování
u Rybeny. Na co nejhladší průběh provozu
má dohlížet policie nejen státní a dopravní,
ale i městská. O dalším postupu zprovozňo-
vání mostů a komunikací vás budeme prů-
běžně informovat.

Pavel VAVREČKA, vedoucí odboru dopravy

Jakoby nekončící souboj svá-
děli profesionální hasiči a je-
jich dobrovolní kolegové z SDH
Starý Bohumín v Pudlově u bý-
valé restaurace na Ostravské
ulici. Snažili se odčerpat vel-
kou vodní la-
gunu, která se
zde po vydat-
ných deštích vytvořila v zahra-
dě. »Tato laguna je problém, pro-
tože ji mocně zásobuje voda z o-
kolních polí a luk, která do níže
položené zahrady prakticky bez
přestání stéká. Hasiči tady čerpa-
jí vodu od rána a do odpoledne
klesla hladina jen o pár centimet-
rů. A to i přesto, že máme v místě
poměrně mnoho nasazené techni-
ky. Kromě čerpadla z vozidla
CAS ze stanice profesionálních
hasičů v Novém Bohumíně také

pět mobilních čerpadel,« popsal
aktuální situaci v místě mluvčí
moravskoslezských hasičů Petr
Kůdela.

Čerpadla jela naplno také
na Šunychelské ulici v měst-

ských částech
Šunychl a Ko-
pytov. Hasiči

tam podle svého mluvčího bě-
hem dne zasahovali minimál-
ně na třech místech. Čerpalo
se i v Nové Vsi a čerpadla jela
naplno také v parku Petra 
Bezruče. V terénu byli lidé ze
všech bohumínských sborů
dobrovolných hasičů a jednot-
ka Hasičského záchranného
sboru Moravskoslezského kra-
je ze stanice v Novém Bohu-
míně.

Lukáš KANIA

Po deštích se tvořily laguny
Půda nasáklá vodou, vysoká spodní hladina a deště působi-

ly problémy na několika místech ve městě ještě 4. června, 
měsíc po povodních. Hasiči zasahovali v Bohumíně při odčer-
pávání lagun, které se vytvořily po vydatných deštích. 
Na mnoha místech čerpali tam, kde před několika dny již jed-
nou zasahovali.

a k t u á l n ě

Poděkování 
rychvaldským
hasičům

Děkujeme dobrovolným
hasičům z Rychvaldu za
vstřícnost a ochotu při e-
vakuaci psího útulku v Bo-
humíně-Šunychlu při le-
tošních povodních. Eva-
kuace proběhla 17. května
v odpoledních hodinách.
Přes všechny nesnáze se
díky hasičům podařilo
všechny pejsky přemístit
do bezpečí včas. Patří jim
naše poděkování.

Eva LISZOKOVÁ, 
odbor životního prostředí a služeb

Výherkyně kvízu
ŽDB Group

V OKU číslo 10 byla zveřej-
něna soutěžní otázka kvízu,
který připravuje ŽDB Group
a.s. Jeho výherkyní se stala
Michaela Vrožinová. Další po-
kračování seriálu o ŽDB Group
a.s. najdete v příštím čísle. (těž)
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a k t u á l n ě Dětský koutek otevřely děti při oslavách
(Dokončení ze str. 1)
Kromě centra však mo-

hou děti dovádět na dět-
ských atrakcích i v měst-
ských částech v Záblatí u so-
kolovny a na sídlišti v To-
vární ulici. Koutek vyrostl 
i ve Starém Bohumíně u ne-
mocnice nebo ve Skřečoni
poblíž školy. Svůj dětský
koutek má i Vrbice, vznikl
v místním parčíku nedaleko
restaurace U Zvonu. Nej-
novější je dětský koutek 
ve Skřečoni, v místní části
Nová Ves. Do výstavby
těchto sportovně-odpočin-
kových zón pro děti už měs-
to investovalo přes 4 milio-
ny korun. 

Rekonstrukce dětského
koutku na pěší zóně v cent-
ru města si vyžádala náklady
ve výši půl milionu korun.

František KREJZEK

Při oslavách dětského dne na
třídě Dr. E. Beneše kluky nejvíc
lákala nová lanová pyramida
v rekonstruovaném dětském
koutku. Foto: Karel Balcar

Na Vrbické jezero
vodní skútry nepatří

S oteplením počasí se obje-
vili na Vrbickém jezeře prv-
ní milovníci jízdy na vodních
skútrech a radnice hned evi-
duje  stížnosti občanů.

Vodní plocha štěrkovny Vr-
bice je dle zákona o vnitrozem-
ské plavbě vodní cestou, a to
bez ohledu na to, zda je na ní
provozována těžba pomocí plo-
voucích strojů či nikoli.

Vzhledem k tomu, že pro da-
nou lokalitu bylo vydáno roz-
hodnutí o stanovení dobývací-
ho prostoru, nachází zde uplat-
nění Řád plavební bezpečnosti
o užívání uzavřených štěrko-
viš	 k plavbě. Provozovatel těž-
by je tak povinen zamezit pří-
stupu nepovolaným osobám,
popřípadě ve spolupráci s pla-
vebním úřadem zajistit pod-
mínky pro provozování plavby.

Provozování vodních skútrů
je proto nutno považovat za
plavbu ve smyslu zákona o vnit-
rozemské plavbě, podle kterého
lze provozovat vodní skútry
pouze za podmínek tohoto zá-
kona. Ze strany provozovatelů
vodních skútrů tedy dochází 
k porušování tohoto zákona.

Kontrolu dodržování zákazu
plavby plavidel se spalovacími
motory vykonává Policie ČR 
a Státní plavební správa. Pro-
tože Vrbické jezero není zahr-
nuto do sledovaných vodních
cest dopravně významných, ne-
provádí místně příslušná po-
bočka Státní plavební správy
Přerov pravidelný dozor na té-
to vodní ploše. Šetření spočívá
na Policii ČR, která formou
hlášení předává výsledek šet-
ření na tuto pobočku, která
případně zahájí příslušné pře-
stupkové řízení.

Povolit provozování vod-
ních skútrů v dané lokalitě je
jistě možné, ovšem pouze při
dodržení postupu podle záko-
na o vnitrozemské plavbě. Pla-
vební úřad může vymezit plo-
chu na provoz vodních skútrů
jen s písemným souhlasem ob-
ce správce vodní cesty. 

Městská policie není opráv-
něná tyto přestupky řešit. Je
však dohodnuta s Policií ČR,
které bude při jejich řešení
maximálně nápomocná.

Šárka PALERMOVÁ, vedoucí
právního a živnostenského odboru

Občanský průkaz je veřejná listina, kterou
občan prokazuje svou totožnost podobou na
fotografii, jménem a příjmením, datem naro-
zení, rodným číslem, údajem o trvalém byd-
lišti a rodinným stavem.

V případě ztráty, odcizení, poškození nebo ukon-
čení platnosti průkazu je občanovi příslušným 
obecním úřadem vystaveno potvr-
zení o občanském průkazu (OP).
Lidé se často mylně domnívají,
že potvrzení je vystaveno jako náhradní doklad,
který OP nahrazuje. I když potvrzení obsahuje
povinné údaje o občanovi, není opatřeno foto-
grafií a podle zákona o občanských průkazech jej
nelze pokládat za veřejnou listinu. Proto potvr-
zení neumožňuje vyřizování záležitostí napří-
klad u peněžních úřadů či přebírání zásilek na
poště a podobně. K tomuto účelu slouží pouze
OP nebo cestovní pas. 

Přestože má toto potvrzení platnost po dobu
dvou měsíců, občan je povinen požádat o vysta-
vení nového OP nejpozději do patnácti pracov-
ních dnů. Důležité je také vědět, že potvrzení 
o občanském průkazu nelze vydávat opakovaně.
Pokud tedy o vystavení nového dokladu nepožá-
dáte v zákonem stanovené lhůtě, dopouštíte se

přestupku, za který vám hrozí uložení pokuty ve
výši až 10 000 korun. 

Jak postupovat při ztrátě nebo odcizení ob-
čanského průkazu? Případně co dělat, došlo-li 
k jeho poškození a zároveň neodkladně potře-
bujete prokázat svou totožnost? 

Prvním krokem je ohlášení uvedené skuteč-
nosti u příslušného úřadu. Po-
kud nevlastníte cestovní pas,
kterým lze občanský průkaz ve

většině případech nahradit, můžete požádat 
o vystavení OP s platností na jeden měsíc. Do-
klad bude vystaven takzvaně »na počkání« a zá-
roveň je nutné požádat také o OP se strojově či-
telnými údaji a s platností na 10 let. Občanský
průkaz na jeden měsíc je zpoplatněn částkou
100 korun a je nutné doložit navíc dvě fotogra-
fie. Vyřízení »měsíční občanky« se nevztahuje
na doklad, kterému skončila platnost. 

Občan, který nezažádá o nový OP v dostateč-
ném předstihu a platnost průkazu vyprší, obdrží
potvrzení o zadržení neplatného dokladu a je
poté povinen si v zákonné lhůtě patnácti dnů
podat žádost o vystavení OP se strojově čitelný-
mi údaji s platností na 10 let. 

Jana DÖMÉNYOVÁ, odbor právní a živnostenský

Potvrzení o občanském průkazu
nenahrazuje doklad totožnosti

p a r a g r a f y



V květnu
proběhly také
v Bohumíně 
zápisy do

mateřských škol, jaká byla účast?
Do předškolního věku vstu-

pují silné ročníky, zájem u zá-
pisu byl obrovský. Přišla také
vlna maminek dvouletých dě-
tí, které se chystají do zaměst-
nání. Je to důsledek nové for-
my mateřské, kdy mají rodiče
možnost volby - brát víc peněz
kratší dobu, nebo méně po
delší dobu. 

Byly uspokojeny všechny žádosti
o umístění dětí do školky?

Celkem osmdesát rodičů ob-
drželo negativní rozhodnutí 
o přijetí dítěte. Polovina těch-

to dětí však nedovrší tři roky
věku ani v září. Kritéria říkají,
že preference patří těm star-
ším, což je rozumné. Těžko
najdeme ve školce prostor pro
dvouleté děti.
Už te� je pro-
blém věnovat
se dětem individuálně, když
máme ve většině tříd dvacet
osm dětí.

Jak město řeší vzniklý problém -
rozdíl mezi poptávkou a nabídkou
volných míst v mateřinkách?

Odbor školství, kultury a spor-
tu pracuje s demografickou
křivkou a předpokládal nárůst
žádostí. Již od jara připravoval
záměr navýšení kapacity ma-
teřské školy ve Skřečoni o tří-

du předškoláků. Třída, včetně
výdejny stravy, bude nově zří-
zena v budově školní družiny 
a její otevření si vyžádá inves-
tici okolo 700 tisíc korun. Po
zápise je již naplněna dvaceti
pěti žáky.

Dalším rozšířením kapacity
školek v Bohumíně bylo otev-
ření zbrusu nové třídy v sou-
kromé mateřské školce na ulici

Tovární.
Všech osmde-
sát »neuspo-

kojených rodičů« obdrželo in-
formaci o této možnosti umís-
tění dítěte. K zápisu, který
probíhal do 7. června, přišla
dvacítka dětí. Třída tedy bude
otevřena. Rada města poskytla
finanční dar ve výši 20 tisíc
korun na dovybavení hračka-
mi a stavebnicemi. 

Tímto mimořádným zápi-
sem jsme docílili vyrovnání
nabídky a »opravdového« záj-

mu o umístění dětí k 1. září
2010. Nyní máme ve školkách
585 dětí, v novém školním roce
2010/11 jich bude 625.

Budou školky v budoucnu 
přijímat děti mladší tří let?

Záměr zařazování dětí od
dvou let do mateřských škol
byl schválen vládou. Změna si
vyžádá legislativní zakotvení
podmínek výchovy těchto dě-
tí, například jejich nižší počet
ve třídě, rozšířenou kvalifikaci
pedagogického personálu a hy-
gienické požadavky. Je to běh
na dlouhou tra	 a nejoptimis-
tičtější vyhlídky hovoří o září
roku 2011. V případě realizace
tohoto záměru Ministerstva
školství, mládeže a tělovýcho-
vy ČR jsme připraveni třídu
»maloušků« v Bohumíně co
nejdříve otevřít. 

Díky za rozhovor.
František KREJZEK
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Mateřské školy rozšířily své kapacity
Nově vzniklou situaci s vysokou poptáv-

kou po umístění dětí do bohumínských
mateřských škol mapujeme s vedoucí odbo-
ru školství, kultury a sportu Pavlou Skoka-
novou.

Univerzita třetího věku 
v Bohumíně má od 7. června
další absolventy, kteří pře-
vzali z rukou Renáty Neš-
porkové, prorektorky Vyso-
ké školy podnikání v Ostra-
vě, certifikáty o absolvování
dvouletého studia. 

Slavnostní inaugurace se
zúčastnilo dvanáct z patnácti
seniorů, kteří ve čtyřech se-
mestrech v letech 2009 až
2010 studovali jazyky, základy
práva, informační technologie
a kulturu kolem nás. V čer-
ných talárech a čtyřrohých če-
picích předstupovali před aka-
demickou radu složenou ze zá-
stupců vysoké školy a města. 
S trochou trémy, ale s pocitem
uspokojení převzali »diplom«
a růži a zapsali se do pamětní
knihy města. Nejstarším ab-
solventem tohoto ročníku byl
Gustav Děngl, který ve svých
osmdesáti devíti letech doká-
zal, že poznání provází člověka
od kolébky až do nejpozdější-
ho stáří.

V současnosti skončil také
první ročník již třetího běhu
Univerzity třetího věku a pro
čtvrté pokračování studia je
možné se přihlásit v městské

knihovně do 17. července.
Podmínky zůstávají stále stej-
né - věk nad 55 let. 

Školné na Univerzitě třetího
věku činí za semestr 1 800 ko-
run, student si hradí jednu
třetinu, dvě třetiny - 1 200 ko-
run hradí město.

František KREJZEK

Noví absolventi Univerzity třetího věku převzali certifikáty

Dvanáct z patnácti absolventů Univerzity třetího věku. Třem, kteří se nemohli slavnostního aktu zúčastnit,
budou certifikáty předány dodatečně. Foto: František Krejzek

Sobotní provoz infocentra radnice
Turistická sezóna otevírá dveře informačního centra naší radni-

ce také o sobotách. Dveře centra budou turistům i občanům otev-
řeny od června do září každou sobotu od 9 do 13 hodin. O víken-
du si lidé mohou v infocentru zakoupit propagační předměty, ale
místní mohou infocentrum využít například k vyzvednutí potřeb-
ného formuláře nebo dopisu od městského úřadu, který byl kvůli
jejich nezastižení uložen na radnici. O sobotách se budou na info-
centru střídat dvě pracovnice. (luk)

a k t u á l n ě
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Zelená pro environmentální výchovu

Účastníci konference o životním prostředí, kteří získali diplomy za své příspěvky. Foto: Miroslav Rosík

Že nevíte, co se skrývá pod pojmem
environmentální výchova? Pak se stačí
zeptat žáků bohumínských základních
škol. Ti se touto problematikou zabývají
již od vstupu do školy. Životní prostředí,
recyklace, ochrana přírody, černé sklád-
ky, ekologie, smog, prašnost, hluk, od-
pady, přírodní rovnováhy, stromy a kys-
lík, energie, Den Země a nejen to, se stá-
vá středem zájmu žáků a učitelů. 

Všichni si uvědomují, že s prostředím,
které je domovem nás všech, už delší čas
není všechno v pořádku. Je proto důležité
vést žáky k chování, které je šetrné k ži-
votnímu prostředí a často bývá výhodnější
také z hlediska ekonomického. Cest, jak
takového chování dosáhnout, je více. Jed-
nou z nich jsou žákovské konference za-
měřené na přírodu a životní prostředí. 
Takovou konferenci s názvem »Z badatel-

ské divočiny za řečnický pult« pro žáky
připravila v rámci svého projektu »Pro
jedno kvítí slunce nesvítí, ale …« Masary-
kova základní škola a Mateřská škola Bo-
humín. 

Akce se konala 31. května pod záštitou
starosty města Petra Víchy v prostorách
velké zasedací místnosti Městského úřadu
Bohumín. Bylo zde možné seznámit se se
šestnácti zajímavými příspěvky s temati-
kou ekologie a přírody kolem nás od dva-
ceti sedmi autorů ze všech bohumínských
základních škol a ZŠ Rychvald. Baterko-
žrout, Savci, Ovzduší v Bohumíně, Nauč-
ná stezka Radegast, Fretka, Mazlíčci - to je
neúplný výčet názvů příspěvků, které žáci
úspěšně prezentovali. Nenechali se tré-
mou skolit na lopatky ani před početným
publikem, přítomnými učiteli a hosty. Ve
chvílích svého vystoupení se z nich stávali
malí profesionálové. 

Však také nejlepší příspěvky zazněly 
i na 2. krajské ekologické konferenci škol
Moravskoslezského kraje, která se usku-
tečnila 3. června v zasedací místnosti
Krajského úřadu Moravskoslezského kra-
je v Ostravě. Nad touto konferencí pře-
vzala záštitu náměstkyně hejtmana Věra
Palková. Bylo tu prezentováno celkem
dvacet pět příspěvků od čtyřiceti pěti žá-
ků. Ani v této konkurenci se žáci bohu-
mínských základních škol neztratili a ob-
sahem svých prací zaujali publikum i po-
rotu. Žáci P. Bůžek a Š. Král z Masarykovy
základní školy navíc za práci Ovzduší v Bo-
humíně získali zvláštní cenu poroty. Úspě-
chem pro město Bohumín bylo i ocenění
práce Těžké kovy v rybách od V. Čorby ze
Střední zemědělské školy v Českém Těší-
ně, nebo	 ten je absolventem Základní
školy na třídě Dr. E. Beneše v Bohumíně.

Miroslav ROSÍK

Naše Střední škola Bohu-
mín je jedním z partnerů jme-
novaného projektu a učitelé 
ekonomických předmětů se
podíleli na tvorbě moderních
výukových materiálů pro před-
mět Ekonomika, který se u nás
vyučuje podle školních vzdělá-
vacích programů ve 2. a 3. roč-
níku tříletých učebních oborů. 

Dalšími partnery projektu,
jejichž výukové materiály jsme

při ověřování využili, byla
Soukromá střední škola Tři-
nec, která zpracovávala mate-
riály pro německý a anglický
jazyk, Střední škola strojíren-
ská a dopravní Frýdek Místek
zpracovala matematiku a Střed-
ní škola ve Vítkově-Podhradí
připravila materiály pro oblast
Světa práce.

Žáci oborů zámečník, obrá-
běč kovů, truhlář, instalatér,

automechanik, autoelektrikář,
prodavač, kuchař - číšník a ka-
deřník si se svými vyučujícími
vyzkoušeli, jak jim moderní vý-
ukové materiály zpestří výuku.
Pilotně ověřovali ekonomické
prezentace, pracovní listy 
a testy. V matematice a fyzice
využili pracovní listy, stejně
tak v anglickém a německém
jazyce. Rovněž prezentace a u-
čebnice pro žáky z oblasti Svě-
ta práce napomohly k získání
nových informací a k nabytí
praktických dovedností důleži-
tých pro uspění na trhu práce
po ukončení studia. Vyučující
využili zpracované metodické
příručky, které jim velmi u-
snadnily přípravu na výuku.

Zhodnocení přínosů, ale ta-
ké připomínky k vytvořeným
výukovým materiálům obdrží
jejich tvůrci. Ti je zpracují a od
1. září mohou zajímavě učit 
i další učitelé. Určitě tuto mož-
nost využijí i v dalších odbor-
ných předmětech, pro které
byly také materiály vytvořeny. 

Vyzkoušejte si, co si ze školy
pamatujete a najděte si na we-
bových stránkách projektu na
adrese www.vsp.cz/sts ten svůj
oblíbený školní předmět. Do-
plňte si pracovní list, prohléd-
něte si prezentace. Získáte ta-
ké přehled o tom, co a jak se
vaše děti ve škole učí.

Zuzana SERBOUSKOVÁ,
ředitelka Střední školy Bohumín

Ověřovali jsme, jak moderní materiály zpestří výuku
V posledním březnovém čísle OKA jsme informovali 

o tom, jak evropské peníze podporují moderní výuku. Řeč
byla o projektu Spolupráce technických škol při modernizaci
výukových metod a implementaci školních vzdělávacích pro-
gramů financovaného z evropských sociálních fondů z ope-
račního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost,
který zaštiťuje Svět vzdělávání. 
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Sdružení Romodrom nabízí své služby

žákovská tvorba

O posledním májovém 
víkendu ve dnech 29. a 30.
května uskutečnil sociální
odbor Městského úřadu v Bo-
humíně už sedmé společné
setkání pěstounských rodin
z Bohumína a Rychvaldu. 

Mezi náhradními rodinami
je setkání velmi oblíbené. Ta-
ké to letošní se opět konalo za
vydatné pomoci a spolupráce
příslušníků městské policie 
a klinické psycholožky. Víkend
se vydařil nejen díky příjem-
nému prostředí Hrádku ve
Slezsku a pěknému počasí, ale

také různorodému programu,
který byl připraven pro děti 
a jejich náhradní rodiče. 

Tato jedinečná akce se moh-
la uskutečnit jen za finančního
přispění města. Organizátoři 
i pěstounské rodiny si této po-
moci velmi váží a děkují za ni.
A už nyní se všichni těší na
příští setkání.

Text a foto: 
Helena BABISZOVÁ

Pěstounské rodiny oslavily společně Den dětí

Tradiční setkání pěstounských 
rodin bývají vždy plná her a veselí.
Jsou připraveny zajímavé progra-
my pro děti i jejich pěstouny.

Již druhým rokem probíhají v Masa-
rykově základní škole na Seifertově uli-
ci aktivity v rámci projektu Rizika pře-
stupu dětí mateřských škol do základní
školy a jejich řešení zaváděním nových
vyučovacích forem, metod a postupů.

Cílovou skupinou jsou předškolní děti,
kterým byl určen kroužek Školák, kurz pro
rodiče a děti na Bahenci v Beskydech 
a testování školní zralosti předškolních dětí.

Kroužek Školák probíhal v jedenácti
lekcích od března do května. Byl zaměřen
vždy na jeden vyučovací předmět, přitom
jsme se snažili dětem přiblížit dění ve ško-
le. Vyzkoušely si práci s interaktivní tabu-
lí, něco málo se naučily, zahrály si, ale
hlavně našly nové kamarády a poznaly pa-
ní učitelky. Zájem o tento kurz nás překva-
pil a mile potěšil.

Další aktivitou, která byla plně hrazena
z evropských fondů, byl závěrečný kurz
určený pro rodiče a děti. Stejně jako loni
jsme strávili pěkný víkend s doprovodným
programem v horském prostředí. Rodi-
čům byla určena beseda »Máme doma

prvňáka«, ve které učitelé a paní ředitelka
zodpověděli řadu dotazů týkajících se ná-
stupu jejich dětí do školy.

Souběžně provádíme testování školní
zralosti u šestiletých dětí. Je zaměřeno na
sluchové a zrakové vnímání, na úroveň
jemné motoriky, artikulační obratnost,
schopnost tvoření rýmu a na intermodali-
tu učení. Cílem testování je včasné pod-
chycení možných specifických poruch u-
čení, dětí se sníženou inteligencí, ale také
děti nadaných. Do testu se rovněž vý-
znamně promítá zralost dítěte - a to nejen
vstupní školní zralost, ale vůbec zralost
jednotlivých percepčně-kognitivních a mo-
torických funkcí, které jsou předpokladem
pro čtení a psaní.

Neustále se snažíme o to, abychom do-
cílili rozvoje všech složek osobnosti. Po-
kud se stane, že nadané dítě není š	astné
nebo š	astné dítě není úspěšné, jsme tady
MY učitelé a VY rodiče, abychom pomoh-
li. Někdy stačí opravdu málo - trocha po-
zornosti, více citu, maximální péče a ně-
kdy jen jedno »vřelé« slovíčko. 

Drahomíra HORVÁTHOVÁ

Povedený Den dětí 
Dne 8. 6. vyšla zpráva,
že na nádvoří ZŠ ČSA se koná dětská sláva.
Slavil se dětský den,
což je každého dítěte přece sen.
I přesto, že v kalendáři jméno Medard bylo,
sluníčko nám krásně svítilo.
Na programu stálo,
že děti budou mít o zábavu postaráno.
Dopoledne namísto učení,
sportovali jsme celí nadšení.
Odpoledne čekalo na nás hodně překvapení,
nechybělo zpívání, hraní a také předvádění.
Někteří z nás vystupovali
a ostatní se jen usmívali.
Rodiče, babičky, dědečkové se přišli podívat
a na vystoupení žáků se nemohli vynadívat.
Viděli malé i ty větší,
jak v rytmu hudby radostně skotačí.
Někteří cukrovou vatou se ládovali
a skákací atrakci naplno si užívali.
Žáci školy spoustu zábavy prožili
a svůj svátek tak řádně oslavili.

V. Zajác, M. Hejda, žáci 9. roč.

Nová příprava dětí do prvních tříd

Cílem naší práce je pomáhat
těm, kteří jsou ochotní praco-
vat na změně vlastní situace -
hledat řešení, vymanit se ze
svých problémů a uspět při
vzdělávání na trhu práce. Spo-
lupracujeme na řešení jejich
problematické situace při sou-
časném respektování jejich svo-

bodné vůle. Terénní sociální
pracovníci nabízejí bezplatně
služby sociálního poradenství 
a asistence, mezi které patří zej-
ména pomoc při řešení byto-
vých problémů, s administra-
tivními úkony, s hledáním prá-
ce, poskytujeme doprovod na
úřady a jiné instituce, podáme

informace o možnostech vzdě-
lání. Již druhým rokem mapu-
jeme problémy uživatelů v Bo-
humíně. Nejčastějším problé-
mem jsou dluhy. Především
schopnost splácet stanovenou
částku věřitelům. Následným
problémem je umístění a udr-
žení klientů na trhu práce. 
Problémem jsou i nevyhovující
bytové podmínky a ztráta byd-
lení. Usilujeme zejména o u-
místění klientů na trhu práce 
a o doplňování nebo zvyšování

kvalifikace uchazečů o zaměst-
nání. Snažíme se o dosažení 
a udržení standardního bydle-
ní, předcházení a snižování ne-
únosného zadlužování.

Pracovníky programu Terén-
ní sociální práce najdete ve
druhém podlaží nad pudlov-
skou poštou na Ostravské ul.
84, Bohumín-Pudlov. Je lépe
domluvit si předem schůzku
na tel. čísle 736 666 960.

Irena ANTONÍNOVÁ

Občanské sdružení Romodrom se v Bohumíně zabývá te-
rénní sociální prací od dubna roku 2008. Organizace se zamě-
řuje na práci s lidmi v sociálně vyloučených lokalitách, v mís-
tě kde žijí, ale také v centru města a jeho blízkém okolí. 
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Jaro na Krymu (1)

Vlaštovčí hnízdo, snad nejznámější stavba Krymského poloos

Vyjet na Krym těsně po zimě, 26.
března, je velkým rizikem. V každém
případě jiným, než hodně odolným te-
rénním autem se to vůbec nedoporu-
čuje. Ukrajinu zastihla, jako celou Ev-
ropu, pěkně krutá zima a auta v závě-
jích uvízla i na týden. Na odklizení
sněhu byla nasazena vojenská techni-
ka. Radlice, které jsou zvyklé vykopá-
vat zákopy, braly na mezinárodní silni-
ci sníh i s asfaltem. Na silnici na E 95 
a M 6 do Kyjeva asfalt nebyl a do sto-
vek děr, které  nikdy nekončily, by auto
zapadalo po poloosy. Prostě po setmě-
ní jet i Hammrem byla sebevražda.

Po třech dnech jízdy přece jen míjí-
me tabuli s nápisem »Autonomní re-
publika Krym«. Cílem je Čatyr Dag,

kde se má za účasti zástupců ORCUSu
i zástupců ukrajinské vlády (na otev-
ření jeskyně Kečkemét byl i samotný
prezident Ukrajiny Viktor Juščenko)
otevírat pro veřejnost turisticky upra-
vená jeskyně »Trojglazka«.

Zpřístupněnou jeskyni jsme měli
fotograficky dokumentovat pro plaká-
ty, pohlednice. Jenže, jak už jsme zvyk-
lí, na Ukrajině ne vždy platí, co se na-
plánuje. Tentokrát za to nemohli naši
přátelé, speleologové ze simferopol-
ského »Turistbyro ONYX«, ale příro-
da. Nečekaně velká nadílka sněhu na
Čatyr Dagu zcela plato uzavřela pro
transport a vlastně až po našem pří-
jezdu první auta mohla vyjet k jesky-
ni. A zima na Krymském poloostrově

ještě nechtěla skončit. Tak co nyní 
s programem?

Natáčet a fotit potřebujeme do při-
pravovaného dokumentu o krymských
jeskyních a přírodě i na pobřeží Černé-
ho moře. Tam snad bude tepleji. A tak
na příští dny míříme tam… Jak se uká-

zalo, plus 5 
Krym, to nen
ale jak jsme u
ství kulturní
staveb, palác
ukázat, nebo
náme s natáč

Seriál vyprávění našich speleologů o zážitcích 
při letošní cestě na Krym píše Josef WAGNER

Děti sportují už od školky

Děti předškolního věku mají v našem městě
svůj atletický »meeting«. Atletické minisoutě-
žení proběhlo 8. června na stadionu Základní
školy na ulici Čs. armády již pošesté. 

Desetičlenná družstva dětí sedmi mateřských
škol bojovala o prvenství v družstvech ve dvou
disciplínách - ve štafetovém běhu na 10x60 metrů
a v hodu míčkem na dálku. Jednotlivci měli šanci
zvítězit v běhu na 50 metrů a skoku do dálky.

V družstvech si nakonec odnesla pohár, slad-
kosti, kapsář a další ceny Mateřská škola na Čás-
lavské ulici. V jednotlivcích byli nejúspěšnější ve
skoku dalekém Patrik Vicherek (295 cm) a Sára
Kovaříková (240 cm), oba z Mateřské školy Na

Pískách. V běhu na 50 metrů Petr Cieslar (9,52 s)
a Hana Blokschová (9,80 s), oba z Mateřské ško-
ly Skřečoň. Atletickým závodům přihlížela více
než stovka kamarádů ze všech mateřinek i rodiče,
a v povzbuzování si nezadali se zaplněným fotba-
lovým stadionem. Za příkladnou kázeň a za rych-
lý a bezproblémový průběh patří dík organizáto-
rům a učitelkám mateřských škol.

Atletické minisoutěžení pořádal Atletický klub
Bohumín ve spolupráci s Domem dětí a mládeže
Bohumín, Střední školou Bohumín a Základní
školou na ulici Čs. armády, která poskytuje své
sportoviště. Finančně se na soutěži podílelo město.

Text a foto: František KREJZEK
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strova. Foto: Josef Wagner

stupňů moc teplo není.
ní jen moře, hory a jeskyně,
už věděli, i obrovské množ-
ích památek, historických
ců. A i to je dobré turistům
o	 o tom málokdo ví. Začí-
čením v »Levadijském pa-

láci«, kde proběhla známá Jaltská kon-
ference. Několik kilometrů západně je
snad nejznámější stavba Krymu, přímo
nad mořem na skále se vypínající »Vlaš-
tovčí hnízdo«, kde je dnes stylová res-
taurace. Velmi krásnou a výstavnou
středověkou stavbou je Voroncovský
palác v Alupce, vypínající se také nad
černomořským pobřežím, v pozadí se
skalnatým štítem hory Aj Petri. Ještě
stihnout letovisko Gurzuf, kde je řada
nádherných léčebných sanatorií, a ve-
černí Jaltu. Kolonády okolo pobřeží
jsou zatím skoro prázdné, ale v létě to
tady hučí davem turistů. Chvíli sedáme
na lavičku na pobřeží, pod námi šumí
říčka stékající z Krymských hor do mo-
ře. Dívám se na ni a barva vody hodně
připomíná močůvku. Dívám se výš, smě-
rem k hotelům, a už také vidím proč.
Do říčky ústí mnoho ocelových a plas-
tových odpadních potrubí z okolních
budov. A ještě větší množství odpad-
ních potrubí ústí přímo do moře. A ta-
dy se všude lidé koupou.

(Příště pokračování)

Bohumínská básnířka Dagmar Čížová a protagonista Klubového večera
Vrá�a Ebr. Foto: Jana Piskořová

Dalším hostem byla Jiřina
Švorcová, která nám také zare-
citovala, osmdesátiletá spisova-
telka, básnířka, dokumentarist-
ka Na�a Mihalovičová, která 
v mládí sedávala v redakci za
stolem Karla Čapka, fotograf
Zdeněk Hřebejk, básník Petr
Svoboda a sedmnáctiletá Mi-
chaela Burdová, autorka trilo-
gie sci-fi pro mládež. Atmosfé-
ra byla úžasná, jako na všech

akcích, které jsem navštívila.
Byla jsem přijata velmi srdeč-
ně, stejně tak mě potěšila pre-
zentace mých knih Vrá	ou Eb-
rem i nabídka uveřejnit básně 
v připravovaném Almanachu
Librexu, s pozvánkou na Kniž-
ní veletrhy do Lysé nad Labem,
kde proběhne setkání všech
přispívajících autorů u příleži-
tosti křtu.

Dagmar ČÍŽOVÁ

Pozvání na klubový večer v Praze

Tentokrát jsem byla pozvána na klubový večer do Salmovské
literární kavárny s čtrnáctiletou tradicí. Kdo sledoval 13. kom-
natu Zdenky Lorencové, mohl literární kavárnu mezi jinými zá-
běry spatřit. A Zdenka Lorencová patřila také tentokrát k hos-
tům spisovatele Vráti Ebra.

Zlatý hattrick souborů Radost & Impuls 

Zastupitelstvo města bude mít 23 členů
Na svém jednání 14. června zastupitelstvo města rozhodlo o počtu

svých členů v příštím volebním období. V letech 2010 až 2014 to
bude dvacetitříčlenný zastupitelský sbor. Ze zákona o obcích se vy-
chází z počtu obyvatel k prvnímu dni roku, kdy se volby konají,
a z velikosti územního obvodu. K 1. lednu 2010 měl Bohumíně 22
796 obyvatel s českým občanstvím a 199 cizinců, celkem 22 995 
obyvatel. V případě našeho města může být počet zastupitelů v roz-
mezí od 15 do 35 členů (pro města s 10 až 50 tisíci obyvateli). 
Komunální volby se uskuteční v říjnu. (red)

Svoji desetiměsíční práci
proměnili tanečníci souborů
Radost a Impuls v medailové
úspěchy. Poslední Mistrov-
ství ČR pro rok 2010 se kona-
lo ve dnech 22. až 23. května
v Kladně.

Titul Mistr ČR si přivezly
nejmenší děti MINI (kategorie
dětí do 8 let). Choreografie
»Pro štěstí« porazila celkem 11
týmů z celé ČR. 

Skvěle si vedly i starší děti do
11 let. V extralize v disciplínách
modern a jazz dance získaly dvě
stříbrné medaile. Junioři si 
v extralize vybojovali v disciplí-
ně jazz dance stříbro a v discip-
línách modern a show dvakrát
bronz. Fenomenálního úspě-
chu dosáhla taneční skupina
Impuls. 

(Dokončení na str. 14) Foto: archiv tanečního souboru
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Traverz nad Gliňočem po deváté
Jako každoročně u příleži-

tosti Mezinárodního dne dětí
vybudovali bohumínští spe-
leologové za přispění měst-
ského úřadu nad Gliňočem
ve Skřečoni 100 metrů dlou-
hý lanový alpský traverz. 

V neděli 30. května si tu
mohli všichni zájemci vyzkou-
šet, jaké to je, překonávat
vzduchem propasti, zavěšeni 
v horolezecké sedačce. A tak
od chvíle, kdy se speleologům
podařilo natáhnout a napnout
lano nad vodní hladinou Gli-

p o z v á n k y

c y k l i s t i k a

ňoče, překonávali na kladce
stometrovou vzdušnou vzdále-
nost nad hladinou malí i velcí.
Nejmladším účastníkem byl
čtyřletý Tobiáš, který po prv-
ním přejezdu řekl jen: »To bylo
hustý!« a pak jel ještě mnoho-
krát. Traverz si mohli vyzkou-
šet i odvážní dospělí, ale sa-
mozřejmě pro větší váhy mu-
selo být lano více napnuto.
Když jej náhodou pořadatelé
»zapomněli« řádně napnout,
nejeden odvážlivec rozčeřil
hladinu Gliňoče.

Text a foto: Josef WAGNER

Jezdecké odpoledne
na Kentucky ranči

Pro děti i dospělé, kteří si
chtějí vyzkoušet jízdu na koni,
nebo jen tak strávit příjemné
odpoledne v přírodě, pořádá
Kentucky ranč v Šunychlu (za
bývalými kasárnami) 27. červ-
na ve 13 hodin jezdecké odpo-
ledne. Těšte se na jízdu na po-
níkovi, soutěže na koních, 
ukázku domácích zvířat a zá-
bavné hry. Vstupné je dobro-
volné. Výtěžek ranč použije na
opravu povodní poškozené
venkovní jízdárny a na podpo-
ru koní. (red)

Letní prázdninový
aerobik

V areálu Gymnázia Františ-
ka Živného bude probíhat po
dobu prázdnin cvičení aerobi-
ku. Začínáme 1. července a na
venkovní ploše s umělým po-
vrchem se budeme setkávat
vždy v 19.30 hodin. V případě
nepřízně počasí se přesuneme
do tělocvičny. Cvičební dny
jsou pondělí, středa a čtvrtek.
Vstupné 40 korun. Těší se na
vás Gabka a Eva. 

Další cvičení budou probí-
hat každou neděli ve Sport-
centru od 19 hodin pod vede-
ním Ivety. 

Luděk NIEDERMEIER

Sportovní den dětí na Základní škole na třídě
Dr. E. Beneše se odehrál 1. června na zimním sta-
dionu. Žáci nejprve zhlédli exhibici školního 
aerobic klubu a pak také prověřili své pohybové
schopnosti a výdrž při společném cvičení. Sou-

běžně byly zahájeny turnaje ve vybíjené a volejba-
lu. Na závěr sportovního odpoledne se již tradič-
ně utkalo družstvo žáků deváté třídy s týmem uči-
telů. Při organizaci pomáhala Unie rodičů školy.

Barbora BOLCAROVIČOVÁ, ředitelka školy

Svátek dětí oslavili sportováním

Foto: archiv školy 

Skřečoňští hasiči děkují krizovému štábu za
výbornou organizaci pomoci, starost o žalud-
ky i nové technické vybavení, které po květ-
nových povodních dostali od města. Napsali:

»Hasičům už děkovalo mnoho li-
dí i institucí, ale celému štábu obě-
tavých občanů, kteří se na čtrnácti-
denní akci podíleli, nikdo. Největší zásluhu na bez-
chybném fungování celého záchranného systému 
v Bohumíně mají bezesporu starosta Petr Vícha a ta-
jemník krizového štábu Lumír Macura, kteří s další-
mi spolupracovníky organizovali záchranné práce 
a materiální pomoc postiženým. První tři dny záplav
drželi dvaceti čtyřhodinovou pohotovost na radnici 
a řídili evakuaci a záchranné práce. Koordinovali
všechny složky při popovodňových pracích. Pavla Sko-
kanová, vedoucí odboru školství, kultury a sportu ve

spojení s Masarykovou základní školou a Bohumín-
skou městskou nemocnicí zajiš�ovali dvakrát denně te-
plou stravu pro celý zasahující tým. Ve všední dny ve
škole, o víkendech v nemocnici. Ivana Balgová z od-

boru životního prostředí a služeb or-
ganizovala rozvoz materiální pomo-
ci všem potřebným - čisticí prostřed-

ky, oblečení, nářadí, potraviny. BM servis poskytoval
potřebnou techniku, kterou dobrovolní hasiči nedispo-
nují - zvedací plošinu, dopravní značky, mechanizmy,
nákladní auta a další. Město pro všechny jednotky
dobrovolných hasičů zakoupilo nová čerpadla.

Mnoho desítek lidí se spojilo v pracovní tým s jedi-
ným úkolem, zabránit co nejvíce škodám a co nej-
rychleji poskytnout pomoc v místech, kam pronikla
voda. A my jsme mohli být jeho součástí. Všem moc
děkujeme za ukázkovou solidaritu.«

Poděkování skřečoňských hasičů

d o p i s y

● 20. června: 2. část plnění
oblastního odznaku Poodří se
bude odehrávat na trase Ma-
kovice - Vrážné - Jeseník n. O.
- Hůrka - Bernartice n. O. -
Šenk u Nového Jičína - Kunín
- Bartošovice - Kotvice - Nová
Horka - Albrechtičky - Košat-
ka. Na start pojedeme vlakem
do Suchdolu, a pak přesedne-
me na kola. Vlak odjíždí z Bo-
humína v 8.13 hodin, sraz před
8 hodinou - pojedeme na spo-
lečnou jízdenku.

● 26. června: Při loňském
pu	áku jsme si naplánovali 1.
etapu Polskem až do Opavy, 
a protože z mapy stvořená tra-
sa byla velmi zajímavá, tak si
její část projedeme až do Bien-
kowic. Odtud k Hubertovi,
přes Ha	, Šilheřovice a domů.

Rostislav ŠAFRATA
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Senioři na výletě na Olomoucku k r á t c e

Slimák největší (Limax maximus)
Příroda kolem nás - měkkýši Bohumína (61)

Slimák největší dorůstá ve-
likosti 12 až 20 cm. Původně
žil jen v západní, jižní a střed-
ní Evropě, ale jako synantrop-
ní druh osídlil ostrůvkovitě ce-
lou Evropu a další kontinenty.
U nás žije na přirozených sta-
novištích patrně jen na nejjiž-
nější Moravě, kde se zdržuje
ukrytý pod pařezy a kameny na

vlhkých místech v listnatých
lesích a křovinách. Na člově-
kem ovlivněných stanovištích
je běžný na celém území a obý-
vá sady, zahrady, skleníky, skle-
py či podzemní kanály.

Zatímco chodidlo tohoto
mohutného slimáka je jedno-
barevně světlé, tělo má nepra-
videlně skvrnité. Je všežravý,

ale přednost dává nezeleným
částem rostlin (hlízám apod.),
houbám a živočišným zbyt-
kům (mršiny, kosti, trus). Má
zajímavý průběh rozmnožová-
ní: po složitých námluvách
dochází k vlastnímu páření ve
vzduchu, kdy jsou oba jedinci
(obojetného pohlaví) zavěšeni

zvláštním způsobem na slizo-
vém vláknu. V Bohumíně žije
nejen v hraničních meand-
rech, ale i přímo ve městě. Po-
dobný slimák popelavý (L. ci-
nereoniger) má chodidlo po
stranách páskované a dorůstá
vzácně až do délky 30 cm.

Text a foto Jiří ŠUHAJ

Se slimáky se setkávají nejčastěji zahrádkáři a zemědělci.
Na zelenině škodí žírem převážně plzák španělský (Arion 
lusitanicus), zavlečený z původní vlasti ve Španělsku a Portu-
galsku téměř do celé Evropy i na mnohá místa po celém 
světě. Tento invazní druh se velmi podobá našemu hojnému
plzáku lesnímu (A. rufus).

Stalo se už jakousi tradicí, že se naši senioři
zaměřili na poznávání krás naší vlasti. To se
nám daří především na nejrůznějších vycház-
kách či zájezdech.

Tentokrát jsme zamířili na Olomoucko. Cílem
zájezdu byl hrad Bouzov. Hrad, tyčící se upro-
střed lesů nad stejnojmennou obcí, je jedním 
z nejpůvabnějších a nejnavštěvovanějších u nás.
Byli jsme rádi, že jsme toto romantické sídlo,
které bylo v roce 1999 prohlášeno za kulturní
památku, mohli navštívit i my.

Cesta z Bouzova vedla do obce Loštic. Toto
městečko s 3100 obyvateli leží 3 km od Mohel-
nice. Všichni jsme se těšili na to, že si v místní
restauraci dáme nějakou specialitu z výrobků,
které tuto obec proslavily. Jsou to samozřejmě
tvarůžky.

První písemná zmínka o jejich výrobě pochází
z 15. století. V restauraci jsme se tedy dostateč-
ně nasytili a pak nás čekala návštěva malého
muzea historie pravých olomouckých tvarůžků,
přírodního měkkého zrajícího sýra bez jakékoliv
chemické přísady. Vyrábí se v šesti různých tva-
rových a hmotnostních variantách.

Poté naše cesta pochopitelně vedla do podni-
kové prodejny, kde si každý zakoupil výrobky
podle svého vlastního výběru a spokojeni jsme
odjížděli zpět domů.

Text a foto: Hana PRÁGLOVÁ

Výrobce železničních kol 
a dvojkolí si od investice slibu-
je získání cenných údajů z mě-
ření a zároveň zapojení stu-
dentů do problematiky výroby
kol a dvojkolí už při studiu.
Proces vybavení zkušebny tr-
val přibližně jeden a půl roku. 

Obsluhu laboratoře tvoří tým
složený ze zástupců společnosti
BONATRANS GROUP, CPIT
a studentů. »Aktuálně jsou sou-
částí projektu dva studenti magis-
terského studia a jeden dokto-
rand. Je to pro ně velká příleži-
tost, jak načerpat důležité zkuše-

nosti,« přibližuje zapojení stu-
dentů technický ředitel společ-
nosti BONATRANS GROUP
Radim Zima. 

Do laboratoře pořídila spo-
lečnost tři moderní přístroje.
Dva z nich patří do kategorie
zkušebních strojů a jedním je
odvrtávací zařízení. Pro všech-
ny platí, že patří k nejmoder-
nějším zařízením na světě.
Součástí laboratoře jsou i další
přístroje - například speciální

mikroskopy či měřicí systém.
»Spolupráce mezi naši firmou 
a CPIT už má první výsledky.
Tým vyvinul unikátní metodu,
jak vyhodnotit kvalitu molybde-
nového nástřiku používaného na
železniční nápravy. Aktuálně pak
pracuje na projektu, jehož cílem
je zvýšení bezpečnosti železniční-
ho provozu, zejména na výrobky
pro vysoké rychlosti,« dodal Ra-
dim Zima. 

Pavel SOBOL

Studenti získávají zkušenosti na moderních přístrojích
Vybavení za více než 12 milionů korun pořídila pro 

Centrum pokročilých a inovačních technologií (CPIT) při
Vysoké škole báňské - Technické univerzitě v Ostravě bohu-
mínská společnost BONATRANS GROUP a.s.

Děkujeme za 
procházky s pejsky

Každou neděli věnuje Deni-
sa Tvardíková a Petra Ptáčko-
vá svůj čas tomu, aby pejskům
zpestřily život v útulku. Vyvá-
dějí je na procházky mimo psí
útulek do přírody. Při svých
pravidelných návštěvách neo-
pomenou nikdy přinést pro
své čtyřnohé kamarády pamls-
ky, za což jim patří dík.

Eva LISZOKOVÁ, 
odbor životního prostředí a služeb

Záznam z jednání 
Záznam jednání zastupitel-

stva města ze 14. června odvy-
sílá bohumínská televize v pá-
tek 18. a v pondělí 21. června
od 17 hodin. K dispozici je také
ve videoarchivu na stránkách
www.mesto-bohumin.cz. (red)
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ODS nelze závidět budoucí »spolupráci«
s TOP 09 a zejména s neznámými Věcmi
veřejnými. Jejich voliči pochopí, že se zmý-
lili jako minule se Stranou zelených a opět
se vrátí ke standardním stranám, tedy 
i k ČSSD, která tak uspěje v příštích vol-
bách. Ale nám přece nejde sobecky jen 
o úspěch v příštích volbách, ale o to, aby se
lidem nyní nežilo hůř! Některé kroky bu-
doucí vlády již nemusí být vratné. Občané
však rozhodli, jak rozhodli. A to i ti, kteří
znechuceni politikou posledních let zůstali
doma. I ti, kteří hledali změnu a jejich hlasy
propadly třeba u Bobošíkové, Zemana či 
u lidovců. Škoda těch hlasů. 

Domnívám se, že se již při vyjednávání 
o vládě ukáže, že o programy až tak nepů-
jde. Zejména naivně populistické sliby Věcí
veřejných padnou pod stůl. Ono je krásné
psát program pro volby ve 25 letech a bez ži-
votních zkušeností, ale realita bude asi jiná.
Po »programu« přijdou na řadu minister-

ské šarvátky. Do podzimních voleb se ještě
asi nic nestane, dokonce i úspory v rozpočtu
a snižování deficitu raději nechají na Fišero-
vě vládě, aby se lidé nezlobili na ně. Ale pak
to asi přijde. Dříve než se koalice rozhádá 
a ukáže, že žádnou změnou není, tak o něco
připraví mnoho vrstev obyvatelstva. Stu-
denti, kteří přemluvili bábu, již organizují
protest proti avizovanému školnému. Ono
přece ani dnes není bezplatné a rodiče se
musí hodně ohánět, aby jejich děti mohly
studovat třeba v jiných městech s ubytová-
ním, stravou a učebnicemi. Důchodovou
reformu začneme kupodivu snížením výbě-
ru pojistného. Člověk by čekal, že když chy-
bí, musí se pojistné zvýšit. Ne, snížíme ho 
a výpadek zaplníme zvýšením cen potravin,
vodného apod. pro všechny, včetně důchod-
ců. Zajímavé návrhy, aby soukromé důcho-

dové fondy měly s čím hospodařit. Zaměst-
nanosti prý nejlépe prospěje výpově� bez
udání důvodu. Na tom se koalice shodla. Jsem
si ale jist, že se nedohodne na proklamova-
ném boji s korupcí. Uvidíme, že úmysly mě-
li, ale ono to z nějakých důvodů nakonec
nepůjde. Jsem také zvědav, jestli se postaví
na stranu loterijních společností po bok
prezidenta nebo na stranu obcí, které již
dlouho usilují o regulaci hazardu. Uvidíme…

Chci však především slíbit, že a	 již to
»nahoře« dopadne jakkoliv, v Bohumíně
bude ČSSD dál tou slušnou stranou, která
preferuje spolupráci s ostatními stranami
v zastupitelstvu ku prospěchu občanů.
Dál se budeme snažit plnit naše sliby a po-
kračovat ve zlepšování života ve městě. I to
nynější rozkopání jednou skončí a dočká-
me se cyklostezky, ukončení stavby dálni-
ce, nových chodníků a levnějšího tepla.

Na podzim budou komunální volby.
Místní organizace má již schválen tým, se
kterým před vás předstoupí. Vysoká důvě-
ra, kterou v Bohumíně ČSSD dostala ve
volbách do poslanecké sněmovny, je i oce-
něním naší práce a příslibem do budouc-
na. Děkujeme za to všem Bohumíňákům.

Petr VÍCHA, MO ČSSD

A� to »nahoře« dopadne jakkoliv, u nás budeme
dál preferovat spolupráci ku prospěchu občanů

Volby do poslanecké sněmovny máme za sebou. Jestli s jejich výsledky budeme spo-
kojeni, to ukáže čas. Kdybych byl sobec, tak bych jako člen ČSSD mohl říci, že volby
dopadly dobře. ČSSD je vyhrála, byť jenom o pár procent. Je tedy stále nejsilnější po-
litickou stranou s největší důvěrou voličů. Chlapským a důstojným odstoupením Jiří-
ho Paroubka by navíc mohla odpadnout jedna z často slýchaných výhrad od voličů. 

p o l i t i k a

Zlatý hattrick souborů Radost & Impuls
(Dokončení ze str. 11)
Do Kladna odjížděli všichni ve vypjaté e-

moční atmosféře. V té době Bohumín sužo-
valy povodně. Mnozí tanečníci se potýkali 
s problémy zaplavených domů. Evakuovaný
Filip Macenauer se ve čtvrtek vracel do za-
plaveného domu a velkou vodou se brodil
pro taneční kostýmy. Napětí a emoce zvyšo-
vala i skutečnost, že taneční skupinu Impuls
čekají odchody několika členů skupiny. Po
deseti až patnácti odtančených letech v Ra-
dosti a Impulsu ukončí někteří z nich svoji
taneční kariéru. Odcházejí studovat na vy-
soké školy dále od Bohumína nebo jdou za
svou profesní kariérou. A tak emoce, že ten-
to kolektiv v tomto složení jede na své »po-
slední« mistrovství, byly opravdu silné.

Impuls předvedl odborné porotě i divá-
kům tři choreografie ve třech tanečních
disciplínách Extra ligy modern, jazz a show
dance. Všechny tři ocenila porota zlatem.
Největší ocenění nejen od poroty, ale i cho-
reografů, trenérů, soutěžících a diváků
získala choreografie »A přece se točí«. Po
posledních taktech hudby, po posledním
pohybu tanečníků vypukla v kladenské
hale neskutečná salva potlesku a výkřiků.

Impuls získal za své vítězství exkluzivní
cenu. Profesionální fotograf Petr Krupička

z Prahy přijede do Bohumína nafotit s ta-
neční skupinou Impuls profesionální foto-
grafie v hodnotě 30 tisíc korun. Fotit bude
nejen tanečníky, ale s nimi i naše město. 

Dalo by se říci, že po dobře odvedené
práci přijde odpočinek. Ten se bohužel ne-
koná. Impuls se vrhá do nového projektu,
nebo	 mu byla nabídnuta účast v televiz-

ním vysílání, o kterém vás budeme včas
informovat. Začíná velká práce na projek-
tu, která vyvrcholí na Letní taneční škole
v červenci v Komorní Lhotce. 

Vedení souboru by tímto chtělo poděko-
vat všem tanečníkům za vzornou přípravu
a skvělé taneční výkony a celému realizač-
nímu týmu, který přispěl k úspěchu a zla-
tému hattricku taneční skupiny Impuls.
Lence Krčové, hlavní choreografce a autor-
ce námětu, Petře Kolibačové za organizaci
a realizaci, Jirkovi Truclovi, trenérce a spo-
luautorce choreografie Adéle Judasové,
švadleně kostýmů Miladě Pavelkové, ředi-
telství Základní školy na ulici Čs. armády,
kde TS Impuls trénuje, obětavé paní Mor-
cinkové, obětavému týmu rodičů za výro-
bu rekvizit, manželům Szmekovým, Raj-
noškovým, Dendisovým, Cvinerovým, pa-
nu Macenauerovi, paní Ciché, Skalkové,
Wybraniecové a Górniokové.

Ti z vás, kdo by chtěli zhlédnout chore-
ografii »A přece se točí«, máte šanci v so-
botu 26. června v 17 hodin v hale ČEZ
Arény Ostrava. V tento den bude slav-
nostní finále Mistrovství světa disko 
a street dance a naše choreografie bude
tento galavečer slavnostně zahajovat.

Petra KOLIBAČOVÁ 

Foto: archiv tanečního souboru
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KSČM obhájila 26 poslaneckých man-
dátů, lidem trpělivě vysvětlovala, že drží
své slovo, ale lidé k ní zatím nepřišli, pro-
tože tu měli nabídku tzv. nových stran.
Volby ukázaly, že občané požadují změnu
politiky v ČR, ale ještě nemají jasno, kam
ji chtějí směřovat. ČSSD přišla s dobrým
volebním programem, který se v řadě bo-
dů prolínal s programem KSČM. Musel
být přijatelný pro drtivou většinu občanů.
Nikdy však neřekla, s kým ho chce prosa-
zovat. Naopak z úst jejich představitelů 
trvale znělo - s komunisty nikdy. Voliči
taktéž špatně vnímali, že ODS a ČSSD se
před dvěma lety po krajských volbách 
v drtivé většině krajů dohodly a tvoří 
v nich  koalici. To voliči neodpouštějí. Li-
dé už neuvěřili ČSSD, že je odpůrkyni
ODS. Rovněž mimořádně agresivní vo-
lební kampaň se oběma nejsilnějším stra-

nám vymstila. Závěr volební kampaně byl
odporný a lidi otrávil. 

Důvodů, proč volby dopadly tak jak do-
padly, je samozřejmě mnoho, ale je třeba
si nyní uvědomit, že jsme si slavnostně od-
souhlasili, že jsme i nadále ochotni vyškra-
bovat ze svých kapes někdy i poslední de-
setikoruny a odevzdávat je v lékařských
ordinacích nebo v lékárnách; že nám ani 
v nejmenším nevadí, jak se v našem kdysi
věhlasném školství stále více roztahují
soukromé školy, ve kterých žáci nemusejí
toho tolik umět, pokud jsou jejich rodiče
ochotni dobře platit; že si studium na vy-
sokých školách časem nebudou moct do-
volit děti z chudších rodin; že si stojíme
plně za tím, aby naši bohatí byli ještě bo-
hatší  a zpupnější a naši chudí stále chudší

a ubožejší; že jsme plně pro to, aby jediný
člověk vzal 700 milionů roční prémie a vě-
noval část z nich nikoli charitě nebo jaké-
koliv jiné humanitární organizaci, ale po-
slal je členu  svého zbohatlického bratr-
stva na další posílení školství vyhrazeného
milionářům; že jsme srozumění s tím, že
procentuálně stejnou daň budou státu od-
vádět miliardáři i nejchudší. A my jsme
těmto lidem ten hlas skutečně dali a ne-
prohlédli jsme jak promyšleně, falešně 
a neomaleně nás v průběhu volební kam-
paně klamali, jak nám lhali, jak nás děsili
bankrotem, který nám i dle jejich nejzná-
mějšího ekonoma Zámečníka ani v nej-
menším nehrozí, jak před nás vytahovali
strašáka nezaměstnanosti, když nejbohat-
ším zvýšíme daně.

Občané uvěřili lídrům pravicových
stran, ne volebním programům, které vět-
šinou vůbec nečetli. Lidé určitě procitnou
ze snu, který měli, když poslouchali líbe-
zná slovíčka Nečase, Kalouska, Johna 
a dalších. Ten sen bude krátký, protože se
dotkne minimálně tří čtvrtin obyvatel ČR.
Dali jsme na sliby pravice a budeme za to
tvrdě platit.

Jiří STRNAD, předseda MěV KSČM

Zvolili jsme si to - dobře nám tak
Před volbami do Poslanecké sněmovny bylo uvedeno v OKU několik rozhovorů 

s Miladou Halíkovou - poslankyní parlamentu ČR za KSČM. Vyjadřovala v nich sta-
noviska svá i KSČM k politickému dění v ČR i informace o jednáních poslanecké sně-
movny. Milada Halíková svůj mandát obhájila i díky hlasům pro KSČM v Bohumíně.
MěV KSČM i Milada Halíková za tuto důvěru našim voličům děkují a rovněž děkují 
i za preferenční hlasy. Je jedinou poslankyní za KSČM v našem okrese a přislíbila, že
se i v budoucnu na stránkách OKA podělí o své nové zkušenosti z práce poslankyně.

p o l i t i k a

A jak jsme na tom v Bohumíně? 
Z neznámých důvodů oranžová rada
města na řádné zasedání zastupitel-
stva 14. června nepředložila jediný
bod programu, který by se týkal le-
tošních povodní - žádná analýza pří-
čin rozsáhlého zatopení několika
městských částí, žádný návrh opat-
ření, žádná pomoc postiženým obča-
nům - že by tady povodeň nebyla?
Městská rada se patrně kochala no-
vými oranžovými nátěry laviček na
náměstí, zcela náhodou měsíc před
volbami… no comment. Zastupitelé
za ODS proto 9. června požádali sta-
rostu o svolání mimořádného zastu-
pitelstva v termínu do 15. července,
jehož hlavním bodem by bylo dů-
kladné prověření všech kroků, které
radnice učinila od roku 1997 pro za-

jištění větší ochrany města před po-
vodněmi a pomoc města postiženým
občanům. Uvidí-
me, bude-li mít
rada co sdělit.

Zastupitelstvo
tak 14. června projednalo místo ú-
činných protipovodňových opatření
a pomoci města postiženým obča-
nům takové »priority«, jako výjimku
zvýšení odměny třetímu místostaro-
stovi o 13 226 Kč na 38 261 Kč (víte,
kolik nás měsíčně stojí starosta/se-
nátor, místostarostka/vicehejtman-
ka a další dva místostarostové  - 
a k čemu jich je tolik?), zvýšení míst-
ních poplatků, hrací automaty či pře-
stavbu školní družiny na mateřskou
školku. Zastupitelstvo mj. vzalo na
vědomí výroční zprávy Bohumínské

městské nemocnice a BOSPORu 
o jejich »dobrém hospodaření« - ta-
dy se zastavme:

Nemocnice za rok 2009 vykázala
zisk ve výši 284 tisíc korun - už se ale
cudně nepochlubí, že tohoto hubené-
ho výsledku dosáhla s 347 zaměst-
nanci, s dotací z městského rozpočtu
ve výši 7+3 milionů korun a díky vý-
běru 4,1 milionu korun údajně asoci-

álních regulačních
poplatků - bez po-
platků a dotace
města by nemoc-

nice skončila ve ztrátě -13,8 milionu
korun. Na rok 2010 navíc nemocnice
žádá o 12milionovou dotaci.

BOSPOR za rok 2009 vykázal se
svými 40 zaměstnanci zisk ve výši
935 tisíc korun - opět ale nemá od-
vahu veřejně přiznat, že tohoto vý-
sledku dosáhl jen díky dotaci z měst-
ského rozpočtu ve výši 18 milionů
korun - bez této štědré dotace by
skončil se ztrátou 17 milionů korun!
Můžeme hádat, kolik bude chtít
BOSPOR přidat dotací na plánova-
nou výstavbu zábavního golfového

hřiště a hřiště na petangue - že by
ono římské: lidu chléb a hry? Když
připočteme ještě 110 zaměstnanců
BM servisu a 150 zaměstnanců na
radnici, je to 647 zaměstnanců/voli-
čů, napojených na městský rozpočet.

Je nepochopitelné, že radnice
souhlasila s uzavřením ulice Ostrav-
ské před Starým Bohumínem už ke
dni 10. června, ačkoliv nový most
přes dálnici na Slezské ulici má být
zprovozněn teprve 1. července? Proč
nešlo nejdříve zprovoznit most a až
pak uzavřít Ostravskou? Proč tak
musí veškerá těžká nákladní dopra-
va od Karviné i Ostravy jezdit po 
Lidické ulici, přes železárenský most
a přes pidikruhový objezd u Billy? 
A nedalo se koordinovat stavby tak,
aby se v jeden moment nestavěly 
s dálnicí a mosty přes ní i cyklostez-
ky, chodníky, centrální topení z Dět-
marovic? 

Má radnice Vaši důvěru? Pište na
ods@bohumin.cz., www.bohumin.cz.

David MARYŠKA, 
předseda MS ODS Bohumín

Jen pár dnů uplynulo od povodňového zatopení části Bohumína i od na-
pjatých parlamentních voleb, je proto vhodné ohlédnout se a zvážit, zda je
v našem městě onen klid a pohoda, jak nás o tom přesvědčuje radniční
OKO i TIK. Vítězství pravicových stran nad populismem a neodpovědností
je příslibem nutných razantních změn ve veřejných financích, je to ale 
i velká odpovědnost pro budoucí vládní koalici, aby zvládla nutné stabili-
zační kroky.

p o l i t i k a
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Vzpomínky - úmrtí
Kdo v srdci žije, neumírá.
14. června by se dožil

53 let náš milovaný

manžel, tatínek, 

dědeček, syn a bratr

pan Oldřich
ŠTĚPÁNEK. 

�
Na jeho dobrotu, lásku a vstřícnost nikdy

nezapomenou manželka Dáša s rodinou,

otec a sestra s rodinou.

Blahopřání - jubilea Zlatá svatba manželů Hořínkových

11. června oslavili 

manželé Milada a Břetislav
HOŘÍNKOVI 

životní jubileum 50 let společného 
života. Přejeme jim hodně štěstí a zdraví

do dalších let. Synové Ivo s rodinou 
a Milan s přítelkyní Renatou.

12. června oslavil

své 80. narozeniny

můj manžel a náš

tatínek, dědeček 

a pradědeček 

pan Rudolf
WANKE. 

Do dalších let 

Ti přejeme hodně zdraví, štěstí, 

pohody a lásky. Manželka Anna, 

dcera Jana, vnučka Lenka 

a pravnoučata Klárka a Víteček.

18. června oslaví 

manželé Irena a Jan

FRÖDOVI 
zlatou svatbu. 

�
Za vaši lásku, péči a starostlivost 

děkují a do dalších společných let 

štěstí a zdraví přejí 

dcera Irena 

a syn Jan 

s rodinami.

Drahomila Seifertová, *1965, Bohumín

● Mária Gáborová, *1954, Starý Bohumín ●

Alžbeta Gáborová, *1953, Bohumín ● Albert

Skokan, *1945, Bohumín ● Ing. Jan Juchelka,

*1944, Bohumín ● Anna Boczková, *1919,

Bohumín ● Rűdiger Krőst, *1943, Bohumín

● David Skupieň, * 1973, Bohumín ● Renata

Grabovská, *1932, Bohumín ● Jaroslava

Dvořáková, *1940, Bohumín-Skřečoň ●

Osvald Koch, *1937, Bohumín ● Sylvie

Marcalíková, *1923, Bohumín-Skřečoň ●

Pavel Ullmann, * 1974, Bohumín ● Miloslav

Divácký, *1946, Starý Bohumín ● Jaromír

Hanusek, *1956, Bohumín. Matrikářky

Naposledy jsme
se rozloučili 

Noví občánci 
našeho města 

V obřadní síni radnice oslavili svou zlatou svatbu manželé Milada a Břetislav Hořínko-
vi. Své ANO si řekli znovu po padesáti letech společné cesty životem. Do dalších let jim
popřáli hodně zdraví a pohody zástupci radnice a nejbližší příbuzní, kteří se obřadu zú-
častnili. (red)

Foto: Alena Jaworková

Do pamětní knihy města Bohumína
byli 5. června zapsáni tito malí Bohu-
míňáčci:

Jiří Daniel ● James Gabor ● Eliška Giňová
● Daniel Grobelný ● Pavlína Chovancová
● Lucie Kraskowská ● Josef Kubálek ●

Aneta Mirgová ● Katrin Michaela Nawra-
tová ● Eliáš Salamon ● Daniel Schneider ●

Ladislav Socha ● Nicol Stratilová ● Lucie
Ševčíková ● Michal Štěpánek ● Tomáš 
Vaňatka ● Radek Zlotý. (mat)

Foto: Lucie Fajkusová



17K o n t a k t :  o k o @ m u b o . c z ,�5 9 6  0 9 2  2 8 2 ● a r c h i v  O K A  n a  w w w . m e s t o - b o h u m i n . c z

Vzpomínky - úmrtí Díky za to, 
čím jsi pro nás byl, 

za každý den, 
který jsi pro nás žil.

19. června uplyne 

5 let, kdy nás navždy

opustil náš milovaný

manžel, tatínek 

a dědeček 

pan Antonín FLUDER. 

�
S láskou vzpomínají manželka 

a synové s rodinami.

Tak rád jsi žil, 
chtěl jsi s námi být, 
osud krutě zasáhl, 
Ty jsi musel odejít. 

Na hrob kytičku a svíci
dáme a s láskou v srdcích

vzpomínáme.

27. června uplyne 

10 let od úmrtí našeho

manžela, tatínka, tchána a dědečka 

pana Zdeňka JÓSKOWIAKA. 

S láskou vzpomíná manželka Hana, 

syn Zdeněk s rodinou 

a dcera Andrea s rodinou.

Tu bolest nezahojí žádný čas,
vrací se stále, zas a zas. 

I ten hřbitovní tichý hlas,
jakoby někdo volal nás.

20. června

jsme vzpomněli 

7. smutné výročí, 

kdy nás opustil 

náš nejdražší a milovaný manžel a tatínek

pan Antonín SPRATEK. 

S láskou a úctou vzpomínají manželka

Anička a dcery Monika a Kateřina.

Už je to rok, 
ale Tvá smrt je stále 
stejně neuvěřitelná!

18. června 

vzpomeneme 1. výročí

úmrtí mého manžela 

a našeho tatínka 

a švagra 

pana Lubomíra HIMLARA. 

�
Vzpomíná manželka s rodinou.

Kdo byl milován, 
není zapomenut!

15. června 

jsme vzpomněli 

1. smutné výročí, kdy

nás navždy opustila

paní Eliška
BAROŠOVÁ. 

�
S láskou vzpomíná dcera s rodinou.

Kdo Tě znal, 
ten si vzpomene, 
kdo Tě měl rád, 

nikdy nezapomene.

26. června uplyne rok,

kdy nás opustila 

naše milá maminka,

babička, prababička 

a praprababička 

paní Helena GABRYŠOVÁ
ze Starého Bohumína. 

Vzpomínají a nikdy nezapomenou dcery

Jarmila a Soňa s rodinami.

Když léto hýřilo květem, 
Ty loučil ses s tímto světem.
Když probouzel se nový den,

tys v bolestech usnul svůj
věčný sen. Prázdný je domov,
smutno je v něm, cestička

na hřbitov zůstala jen.

21. června 

vzpomeneme 

1. smutné výročí úmrtí 

pana Zdeňka USZKA. 

S láskou a úctou vzpomínají 

manželka Irena, maminka, 

syn Petr a dcera Lucie s rodinami.

17. června vzpomeneme 

nedožité 90. narozeniny 

naší maminky 

paní Štěpánky HANUSKOVÉ

�
a 4. července

nedožité 95. narozeniny 

našeho tatínka 

pana Dominika HANUSKA. 

�
S láskou vzpomínají 

a nikdy nezapomenou 

dcery Jarmila a Věra s rodinami.

Čas plyne, 
ale vzpomínka zůstává.

27. června uplyne rok,

co nás navždy opustila

paní Katarina
KONDISOVÁ. 

�
Děkujeme všem, 

kdo si vzpomene. 

Rodina.

Kdo v srdci žije, 
neumírá...

28. června 

vzpomeneme 1. výročí

úmrtí mého manžela 

a našeho tatínka 

a dědečka 

pana Jozefa ŠTEFANCE. 

�
Stále s láskou vzpomínají manželka Alena,

dcera s rodinou, syn s rodinou 

a tchyně Alžběta.

Odešel jsi,
jak osud si to přál, 
ale v našich srdcích 

žiješ stále dál.

30. června 

vzpomeneme 

1. smutné výročí úmrtí 

pana Karla CIGOŠE
ze Skřečoně. 

S láskou a úctou vzpomínají 

manželka Marie, synové Radomír, 

Miroslav a Karel s rodinami.
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➤ sekání trávy
➤ práce s křovinořezem
➤ údržbářské práce
➤ úklid pozemků
➤ zámečnické práce

Tel.: 603 366 056
604 573 881

Údržba domu
a zahrady

Potřebujete krmiva, 
osiva, hnojiva, 

chem. postřiky, zrniny 
či vnady pro rybáře?

Těšíme se na vás 
po - čt 7.30 - 16.00 hod.
pá 7.30 - 15.00 hod.
so 8.00 - 11.00 hod.
na ulici Lidické 219, v areálu 
firmy Sanre (bývalý výkup)

✆ 596 016 011, 603 515 279
● Provádíme pokládku

plovoucích podlah, PVC, ko-
berců, samonivelační stěrky,
renovace parket. Více na www.
dvfloor.cz. ✆ 604 265 861.

● Půjčka bez poplatků pro
zaměstnance, důchodce, OSVČ
(s prokázáním příjmu), na zá-
stavu domů, bytů, družstev-
ních bytů, chat (bez prokázání
příjmu). Exekuci řešíme. 
✆ 774 828 496.

● Koupím byt nebo dům,
platím hotově, prosím nabíd-
něte, ✆ 608 370 379.

● Sádrokartony - provádí-
me montáž veškerých sádro-
kartonářských prací. ✆ 721
767 456.

● Nabízíme vám úpravu, ú-
držbu a realizaci vaší zahra-
dy za velmi přijatelné ceny,
kvalita a profesionalita samo-
zřejmostí. Fa ZÚPAS, za Lid-
lem, ✆ 739 872 774.

● Peníze rychle na OP bez
formalit, tel.: 737 461 007.

● Půjčky i bez partnera do
500 000,-, vypl. exekucí, tel.:
737 489 061.

i n z e r c e ● Chci slyšet, že Vaše půjčka
je schválena, ✆ 737 440 932.

● Rychlé půjčky bez poplatků
předem, »rychle«, ✆ 737 460 987.

● Vyplácení půjček i exeku-
cí do 200 000 bez zástavy, ✆
737 461 231.

● Pronajmu byt 2+1 na uli-
ci Mírové, ✆ 602 714 416.

● Koupím dr. byt, RD, po-
zemek v Bohumíně, platba
cash! ✆ 736 228 883.

● Pronajmu byt 1+1, Bohu-
mín, ✆ 736 228 883.

● Přeprava kusových zási-
lek, stěhování, expresní zásil-
ky. Rozvoz po celé ČR a EU. 
✆ 603 195 560.

● Prodám byt 3+1 v osob-
ním vl., 75 m2, ✆ 731 051 867.

● Koupím svářečky do dí-
lenského provozu, ✆ 777 632
583.

● Prodám dr. 2+1, 2. p., no-
vá kuchyň, 450 000 Kč, doho-
dou. RK ne! ✆ 732 922 157.

● Hledám RD v Bohumíně,
✆ 724 201 521.

● Prodám garáž v Pudlově
na ul. Drátovenské. ✆ 723
025 526.

Restaurace MAJÁK 
v Penzionu ve věži
Vás zve na vynikající speciality.
Připravila pro Vás bonusy

➤ Vaše děti u nás neplatí
➤ 20 % slevy pro 

návštěvníky aquacentra
Rezervace a objednávky 

na ✆ 596 092 311
Těšíme se na Vaši návštěvu

TWARDZIK Lumír
➧ klempířské práce
➧ pokrývačské práce
➧ nátěry plechových střech
➧ opravy plochých střech

Široký sortiment střešních
krytin a izolačních materiálů
včetně dodávky. 
Důchodcům práce se slevou!

✆✆ 596 544 588, 606 205 469

NOVĚ 
OTEVŘENÁ
VEČERKA

na Čáslavské ulici 1067
- zákusky paní 

Dadákové
- uzeniny pana Mikeše

a další
Otevřeno 8 - 21 hodin.

ZAVEDENÁ 
STAVEBNÍ FIRMA

nabízí tyto stavební práce:
● zednické, instalatérské

● sádrokarton
● zámková dlažba

● terénní úpravy

Majastav, s.r.o.,
kontakt: Marian Socha,
tel.: 777 730 748

Do 20. června máte jedinečnou možnost navštívit výstavu do-
bových panenek, kterou můžete zhlédnout v domě č. p. 26 na ná-
městí Svobody ve Starém Bohumíně. Pořádá ji občanské sdružení
Přátel bohumínské historie v prostorách nového polyfunkčního
domu každý den (vyjma pondělka) od 13.30 do 17 hodin. (red)

Foto: Jan F. Teister

Výstava dobových panenek



KAM V BOHUMÍNĚ?
KULTURNÍ, SPORTOVNÍ A SPOLEČENSKÉ DĚNÍ VE MĚSTĚ od 17. června do 1. července

KAM V BOHUMÍNĚ?
P r o g r a m y  t a k é  n a  w w w . m e s t o - b o h u m i n . c z  n e b o  w w w . k 3 b o h u m i n . c z

■ 22.6. v 16 hodin KONCERT SOUBORŮ. Závěrečný kon-
cert žáků Základní umělecké školy, koncertní sál ZUŠ.

SPORT

■ 19.6. v 9 hodin TENISOVÉ UTKÁNÍ TK Sokol Bohu-
mín ALLCARE - VD Start Ostrava C. Tenisové kurty
v parku P. Bezruče.

■ 19.6. v 10 hodin FK Bohumín - MFK Havířov C. Fot-
bal: mladší žáci, travnaté hřiště za parkem.

■ 20.6. GMINNE ZAWODY STRAŻACKIE (POLSKO). ha-
sičské závody, Boisko w Odrze.

■ 20.6. v 9 hodin Sokol Bohumín - Slavoj Český Těšín.
TENIS mladší žáci, tenisové kurty v parku P. Bezruče.

■ 27.6. v 9 hodin Sokol Bohumín - TK Tennispoint FM.
TENIS dorost, tenisové kurty v parku P. Bezruče.

AQUACENTRUM

Koperníkova 1216, ☎ 596 092 300, 
777 707 786, www. bospor.info

pondělí až čtvrtek:
kondiční plavání 6 až 7.45 hodin
plavání pro veřejnost 12 až 21 hodin
pátek:
plavání pro veřejnost 12 až 21 hodin
víkendy a svátky:
plavání pro veřejnost 8 až 21 hodin
AQUA AEROBIC
pondělí a středa 19.30 - 20.30 hodin
Po cvičení lze 15 minut využívat pobyt na bazénové
hale, což je vhodné zejména pro relaxaci po cvičení.

■ Od 28. června zahajuje Aquacentrum Bohumín
PRÁZDNINOVÝ PROVOZ:
pondělí až čtvrtek: 6 - 21 hodin
3 hodiny za cenu 1 hodiny.
pátek: 10 - 21 hodin
3 hodiny za cenu 1 hodiny.
víkendy a svátky 8 - 21 hodin. 

Akce 3 hodiny za cenu jedné se vztahuje na návště-
vu bazénu bez sauny v pracovních dnech.

■ 20.6. v 10 hodin DEŠŤOVÁ VÍLA. Český film, 2009,
55 Kč.

■ 24.6. v 19 hodin, 25.6. ve 21.15 hodin (letní kino)
SEX VE MĚSTĚ 2. Komedie USA, přístupný od 12 let,
75 Kč.

■ 26.6. ve 21.15 hodin (letní kino), 27.6. v 19 hodin,
NEZAPOMEŇ NA MĚ. Romantický film USA, přístupný,
75 Kč.

AKCE SDRUŽENÍ MARYŠKA 

Občanské sdružení Maryška, 
nám. T. G. Masaryka, www.maryska.cz, 
info@maryska.cz, telefon: 776 577 722

■ do 30.6. KLUB U LÉTAJÍCÍ RYBY VYSTAVUJE. Vý-
tvarná skupina, která působí pod záštitou Klubu u Lé-
tající ryby představí své celoroční snažení. 

AKCE PRO RODIČE MALÝCH DĚTÍ

CENTRUM MLADÉ RODINY BOBEŠ, 
www.bobescentrum.cz, 

bobes@bobescentrum.cz, 
telefon: 604 800 100, 604 388 853 (herna).

RODINNÉ CENTRUM SLŮNĚ, Nerudova ulice,
www.slunerc.webnode.cz

rcslune@centrum.cz, telefon: 604 999 147.

■ 18.6., 25.6. dopoledne PLAVÁNÍ S BOBEŠEM. Ob-
jednávka do čtvrtka, CMR Bobeš.

■ 18.6., 25.6.v 15 hodin DVĚ HODINKY BEZ MAMINKY.
Tel. objednávka do čtvrtka do 11 hodin, CMR Bobeš.

■ 21.6., 28.6. v 10 hodin TVŮRČÍ DÍLNIČKA PRO RO-
DIČE S DĚTMI. Klasické i netradiční výtvarné techniky
pro nejmenší (od 2 let), RC Slůně.

■ 21.6. v 16 hodin PILATES PO PORODU S MIMINKY.
Pouze po tel. objednání, RC Slůně.

■ 22.6. v 15 hodin CVIČENÍ KOJENCŮ A BATOLAT.
Program pro děti od 0 do 12 měsíců v doprovodu rodi-
čů, RC Slůně.

■ 22.6., 29.6. v 17 hodin ČEKÁME MIMINKO. Dvouhodi-
novka příprava párů k porodu (objednávka), CMR Bobeš.

■ 22.6., 29.6. v 18 hodin ANGLIČTINA PRO MÁMY.
Výuka angličtiny, RC Slůně.

■ 23.6., 30.6. v 8 hodin PŘEDŠKOLKA SLŮŇÁTEK.
Dvouhodinové setkání dětí s programem, RC Slůně.

■ 23.6., 30.6. v 9 hodin CVIČENÍ RODIČŮ S DĚTMI.
Od 18 měsíců a od 2 let, velká tělocvična DDM.

■ 23.6., 30.6. v 15 hodin HRÁTKY S ANGLIČTINOU
pro děti od 4 let. Hravou formou nabízíme dětem se-
známení s cizím jazykem, RC Slůně.

■ 23.6., 30.6. v 16 hodin CVIČENÍ A POVÍDÁNÍ PRO
TĚHULKY. Předporodní kurz je zdarma, RC Slůně.

■ 25.6. v 17 hodin RELAXAČNÍ PODVEČERY PRO ŽE-
NY. Čakry a jejich význam. Harmonizační cvičení a na
závěr meditace, RC Slůně.

OSTATNÍ KULTURA

■ 19.6. NOC ŚWIĘTOJAŃSKA (POLSKO). Obchody No-
cy świętojańskiej, wiejski Dom Kultury w Czyżowicach,
vstup zdarma.

K3 BOHUMÍN 

Studentská 781,
www.k3bohumin.cz, k3@k3bohumin.cz, 

telefon: 596 012 124

■ do 30.6. 100 LET ZŠ SKŘEČOŇ. Výstava dobových
fotografií zachycující historii Základní školy Skřečoň,
kino K3 Bohumín - foyer.

■ 17.6. v 16 hodin DECHOVKOVÝ ČTVRTEK. K posle-
chu zahraje Dechový orchestr Českých drah pod vede-
ním Ladislava Drahozala, nám. T. G. Masaryka.

■ 24.6. v 16 hodin DECHOVKOVÝ ČTVRTEK. K posle-
chu zahraje Dechový orchestr ŽDB Group a.s. pod ve-
dením Vladislava Oravčáka, nám. T. G. Masaryka.

21. - 25.6. DIVADELNÍ FESTIVAL NA NÁMĚSTÍ.
Pětidenní festival amatérských divadel na pódiu
přímo na nám. T. G. Masaryka.
21.6. v 19 hodin JO, NENÍ TO JEDNODUCHÉ (ko-
medie) - Divadlo Devítka Ostrava.

22.6. v 17 hodin POVÍDKY Z BOHUMÍNSKÉ
KAPSY (komedie) - Ochotnické divadlo TIMBOJ Bo-
humín.

22.6. v 19 hodin SVÁZANÉ RUCE (komedie) - Diva-
dlo Jiříkovo vidění Ostrava.

22.6. ve 20 hodin BANG, BANG, SEŠ MRTVEJ
(kontroverzní hra) - Ochotnický soubor DAMATER.

23.6. v 19 hodin SMRŤ JÁNOŠÍKOVA (dramatiza-
ce básně) - Divadlo jednoho herce Radost Opava.

24.6. v 19 hodin BYLO I LÍP (dvě komedie) - Diva-
dlo Tom a Jeff Havířov.

25.6. v 19 hodin BÍLÁ PANÍ (lidové pověsti) -
Ochotnický divadelní soubor Odřivous Bílovec.
Vstupné dobrovolné.

KNIHOVNA K3 BOHUMÍN 

www.k3bohumin.cz, 
knihovna-vedouci@k3bohumin.cz, 

telefon: 596 012 203.

■ do 30.6. VÝSTAVA FOTOKURZU K3. Závěrečné prá-
ce studentů fotokurzu.

■ 17.6. v 17 hodin JAK SE NALÍČIT V LÉTĚ K VODĚ.
Každá žena je krásná a může být ještě víc. Jak pečovat
o pleť a vhodně se nalíčit? Jaké je to správné líčení v lé-
tě, k vodě, do letního kina či na večerní procházky? Od-
povědi zodpoví kosmetička Beáta Wajdová ze Styl Stu-
dia, která vše ukáže na účastnících školení, vstupné 30
Kč, přednášková místnost knihovny.

■ 18.6. ve 14 hodin ČÍTÁRNIČKA A DÍLNIČKA S PRIN-
CEZNOU. Oddělení pro děti.

■ 25.6. v 17 hodin HURÁ PRÁZDNINY! Cestujeme po
světě. Spousta zábavy, soutěží a her v knihovně až do
večera, oddělení pro děti.

KINO K3 BOHUMÍN

■ 17.6. v 19 hodin, 18.6. ve 21.15 hodin (letní kino)
ŠKOLA ŽIVOTA. Film Velké Británie, 2009, přístupný
od 12 let, 75 Kč.

■ 19.6. ve 21.15 hodin (letní kino), 20.6. v 19 hodin
MAMAS & PAPAS. Český film, přístupný od 12 let, 78 Kč.

ZIMNÍ STADION

Janáčkova 1218, ☎ 596 016 530, 
777 707 782, www. bospor.info

LETNÍ SPORTY NA ZIMNÍM STADIONU
19.4. - 12.9. denně od 6 do 22 hodin: badminton, 
tenis, stolní tenis, nohejbal, plážový volejbal. Objed-
návky ✆777 707 783.



Dům dětí a mládeže připravil školákům k Dětskému dni ve více jak hodinovém programu, nazva-
ném Děti tančí dětem, vystoupení tří tanečních souborů. Kates, který letos slaví dvacáté výročí

založení, Radost s mistry republiky a vicemistry světa a skupina break dance MONEY-FEST CREW. Dopoledne 4. června bylo vystou-
pení určeno školám, odpoledne rodičům a veřejnosti. Dům dětí a mládeže Fontána, jak se nyní toto zařízení města jmenuje, nabízí 
dětem i dospělým více než devadesát sportovních a zájmových kroužků. Text a foto: František KREJZEK
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Květinová výsadba ozdobila
také městské části Bohumína

Rozkvetlo nejen náměstí T. G. Masaryka, ale okrasnou výsadbu
město naplánovalo i do městských částí. Květiny již zdobí náměstí
Svobody ve Starém Bohumíně, prostor před památníkem padlým
v první světové válce v Pudlově, ve Skřečoni před poštou a v Zá-
blatí na točně. Záhony květin jsou umístěny tak, aby zdobily okolí
komunikací, které vedou do města. (frk)

Poslední zvonění středoškoláků 
Jaké by to bylo rozloučení se školou, kdyby se studenti neoblék-

li do recesistických maškarád a nevyrazili do ulic. Studentům 
Střední školy Bohumín zajistily patřičný zvukový doprovod i píš-
	alky a trumpety. Ustrnula-li se nějaká dobrá duše, pak v klobou-
ku zacinkaly i penízky na oslavu konce školní docházky. (frk)

Foto: František Krejzek

Foto: František Krejzek

Děti tančí dětem


